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حجاب؛ محصول جمهوری اسلامی یا مؤلفه هویتی؟
 مینا یاری  از سال های ابتدایی انقلاب تاکنون مسئله حجاب و نحوه برخورد 
با مظاهر بی حجابی یکی از چالش های پیش روی مســئولین کشــور ما بوده 
است. موضوعی که در ماه های اخیر بسیار پررنگ تر از گذشته به نظر می رسد. 
اما قبل از اینکه بخواهیم به نحوه مواجهه با این پدیده بپردازیم شاید لازم باشد 

تا ریشه های آن را بیابیم.

دیدگاه

اصلاح قانون انتخابات یا مهندسی انتخابات؟
تبسم نمازی مجلس شورای اسلامی در طرحی، تغییر انتخابات نمایندگان 
مجلس به نظام تناســبی را تصویب کرد. بر اســاس این طرح نمایندگان نه بر 
اســاس آراء مردم به آنان که بر اساس آراء مردم به فهرســت های انتخاباتی به 
مجلس راه می یابند. اما چرا مجلس یازدهم تصمیــم گرفت تا چنین طرحی 

را تصویب کند؟
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پایگاه تحلیلی پایگاه خبری

آنلاین

رئیس جمهور در رونمایی از موشک هایپرسونیک فتاح بیان کرد

توان بازدارندگی ایران نقطه 
امنیت و صلح پایدار

آگهی مناقصه عمومی

فرشاد شهسواری- شهردار نصیرشهر

شهرداری نصیر شهر در نظر دارد به استناد مجوز شورای اسلامی نصیر شهر اجرای پروژه 
تکمیــل و اجرای خیابان 30 متری امام رضا )ع( با اعتبــار 50/000/000/000 ریال از 
محل اعتبارات داخلی و از طریق برگزاری مناقصه عمومی به پیمانکار واجد شرایط و دارای 
گواهینامه صلاحیت و رتبه بندی معاونت برنامه ریزی و نظارت راهبردی ریاست جمهوری 
واگذار نماید. لذا از کلیه متقاضیان واجد شــرایط دعوت به عمل می آید تا ســاعت 12 
روز چهارشنبه 1402/03/24 با مراجعه به سامانه تدارکات الکترونیک دولت )ستاد( به 
آدرس www.setadiran.ir نسبت به مشاهده جزئیات و تهیه اسناد مناقصه عمومی و 
حداکثر تا ساعت 12 روز شنبه مورخ 1402/4/3 نسبت به ثبت پیشنهادهای خود اقدام 

نمایند ضمنا هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد. 
داشتن حداقل پایه پنج رشته راه و باند جهت شرکت در مناقصه الزامی است. 

شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است. 
سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج می باشد.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/03/17 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/03/24

 نوبت اول

آگهی تجدید مزایده عمومی  فروش املاک  شهرداری شاهدشهر
شهرداری شاهدشهر در نظر دارد پیرو مصوبه شورای اسلامی به شماره1401/1551-1401/11/30 نسبت به فروش املاک خود به شرح ذیل از طریق مزایده عمومی اقدام نماید.

قیمت پایه شرکت در آدرسمتراژ)مترمربع(نوع ملکردیف
مزایده)ریال(

سپرده شرکت در مزایده)ریال(

10/625/000/000530/000/000خ دکترحسابی-خ شهید چمران-خ علامه جعفری-طبقه1-واحد1251آپارتمان1

22/450/050/0001/130/000/000بلوار شهدا-خ امیرکبیر-قطعه1تفکیکی خیری و باقیمانده تفکیکی محمد باقری213/81زمین2

16/220/000/000810/000/000بلوار شهدا-خ انقلاب-خ شهید حججی-قطعه10 تفکیکی محمود زارع162/20زمین3

18/715/000/000940/000/000خ معلم-میدان کشاورز197زمین4

بهمن خانی-شهردارشاهدشهر

شرایط شرکت در مزایده:
1-سپرده شرکت در مزایده طبق جدول می باشد.

2-شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است.
3-هزینه درج آگهی و کارشناسی به عهده برنده مزایده می باشد.

4-هرگاه برندگان اول و دوم حاضربه انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.
5-کلیه مراحل برگزاری مزایده ازدریافت وتحویل اسناد مزایده و بازگشایی پاکات پیشنهادی از طریق سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد(به آدرسwww.setadiran.ir    انجام می شود.

6-متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عوم عضویت درسامانه نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای 
الکترونیکی)به صورت برخط(برای کلیه صاحبان امضای مجاز ومهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.

مواعد زمانی:
تاریخ انتشار فراخوان:1402/03/20 ساعت10

مهلت دریافت اسناد فراخوان:1402/03/24 ساعت10
مهلت ارسال پیشنهادات:1402/04/05 ساعت14
زمان بازگشایی پاکت ها:1402/04/06 ساعت12
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واگذار نماید. لذا از کلیه متقاضیان واجد شــرایط دعوت به عمل می آید تا ســاعت 12 
روز چهارشنبه 1402/03/24 با مراجعه به سامانه تدارکات الکترونیک دولت )ستاد( به 
آدرس www.setadiran.ir نسبت به مشاهده جزئیات و تهیه اسناد مناقصه عمومی و 
حداکثر تا ساعت 12 روز شنبه مورخ 1402/4/3 نسبت به ثبت پیشنهادهای خود اقدام 

نمایند ضمنا هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد. 
داشتن حداقل پایه پنج رشته راه و باند جهت شرکت در مناقصه الزامی است. 

شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است. 
سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج می باشد.
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دیپلماسی همسایگی و چندجانبه گرایی در سواحل اطلس

رئیس جمهور در رونمایی از موشک هایپرسونیک فتاح بیان کرد

توان بازدارندگی ایران نقطه امنیت و صلح پایدار
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اصلاح قانون انتخابات یا مهندسی انتخابات؟
تبسم نمازی مجلس شــورای اســلامی در طرحی، تغییر انتخابات 
نمایندگان مجلس به نظام تناســبی را تصویب کرد. بر اساس این طرح 
نمایندگان نه بر اســاس آراء مردم بــه آنان که بر اســاس آراء مردم به 
فهرســت های انتخاباتی به مجلس راه می یابند. اما چرا مجلس یازدهم 

تصمیم گرفت تا چنین طرحی را تصویب کند؟
همانگونه که تسنیم بر اســاس توضیح آمده در ویکی پدیا نوشته است: 
در این شیوه برخلاف نظام های اکثریتی که به موجب آن حائزین نصف 
به علاوه یک، همه کرســی ها را به خود اختصاص می دهند، هر حزب یا 
گروهی به تناســب آرای خود می تواند صاحب کرسی نمایندگی باشد. 
به این ترتیب نظام تناســبی، بر ارائه فهرســت از طرف احزاب مبتنی 
است و انتخابات تنها در یک مرحله انجام می شــود. در چنین نظامی، 
حوزه های انتخاباتی باید به اندازه کافی وســیع و پرجمعیت باشد تا در 
هر حوزه لااقل ۴ تا ۵ نفر برای انتخاب شــدن لازم باشد. یعنی هر حزب 
یا جناحی می تواند در عین مغلوب شــدن در صحنه انتخابات، صاحب 
کرسی نمایندگی شــود. در این نظام ها باید کرســی ها را بین نامزدها 

تقسیم کرد.
در واقع در نظام تناســبی این احزاب هســتند که به طور مســتقیم و 
مستقل، ترکیب مجلس را مشــخص می کنند. اما در عدم وجود فضای 
سیاســی کافی برای عمل احزاب اصلاح طلب، این وضــع فقط به نفع 
جریان اصولگرایان تندرو اســت چرا که احزاب اصــلاح طلب به دلیل 
رد صلاحیت اعضایشــان به طور مســتقل امکان حضور در انتخابات را 
نداشــته و براســاس این طرح که هر گروهی باید به فهرست انتخاباتی 
خود رای دهد، دیگر قادر به ائتلاف نیستند. بر طبق بند ۱ این طرح هر 
نامزد می تواند به صورت مســتقل و یا صرفا به عنوان عضو یک لیســت 
در انتخابات شــرکت کند. در صورت عضویت نامزدهای غیرمستقل در 
بیش از یک لیست، آراء آنها قرائت نخواهد شد. در حالیکه اصلاح طلبان 
عمدتا با نوعی ائتلاف بــا میانه روهای اصولگرا تــلاش می کردند تا در 

عرصه سیاست بمانند و کشور را از افتادن به ورطه تندروی حفظ کنند.
هرچند این عمــل به نوعی ناســازگار بــا کارکرد واقعــی و عملیاتی 
-تشکیلاتی حزبی بود اما آنها عملا راهی جز این نداشتند و کار به جایی 
هم رســید که در انتخابات مجلس یازدهم بــه دلیل رد صلاحیت های 
گسترده امکان مشارکت حداقلی را هم نداشتند. به واقع چنین طرحی 
برای کشورهایی قابل اجراست که احزاب قدمت داشته و در سایه چنین 
قدمتی و با وجود مانیفســت حزبی به کارنامه ای قابل ارزیابی دســت 
یافته اند و آنقدر قــدرت دارند که می توانند در عرصه سیاســت نقش 
جدی و سنتی خود را ایقا کنند و مســئولیت تعیین صلاحیت انتخاب 
نمایندگان با احزاب اســت، نه در کشــوری که هر حزبی هر لحظه می 
تواند منحل شده و اعضای آن در جایی غیر از صندوق رای رد صلاحیت 
می شوند. حال اگر قرار باشــد امکان ائتلاف با بخش های میانه رو هم 
از آنان گرفته شــود تقریبا به معنای حذف آنان اســت و این امر نه تنها 
به افزایش مشــارکت کمکی نمی کند که بر عکس دســت تندروها را 
در فتح بهارســتان بازتر می کند، چراکه بدین ترتیب حتی میانه روها 
هم حذف می شــوند که خود به مثابه نوعی مهندسی انتخابات از طریق 
قانون گذاری است. تنها وضعیتی که تداوم حضور میانه روها را بر روی 
کاغذ امکان می بخشــد، آن اســت که همه این ها با وجــود اختلافات 
فراوان بتوانند به فهرستی واحد برسند. در شرایطی که در درون جبهه 
اصولگرایی یک روز شانا ســر بر می آورد و یک روز شــریان این امر در 
رابطه با اصلاح طلبان که طیف متکثرتری هســتند وضع را دشــوارتر 
هم می کنــد. تنها احزابی کــه در این میان با خیال راحــت می توانند 
میدان داری کنند، احزاب تندرویی هستند که تقریبا منافع مشترکی 
 دارند و گرد آمدن آنان زیر یک چتر و ارائه فهرســت مشترک برایشان

 امکان پذیر است.

ونمایی شد موشک هایپرسونیک فتاح ر
 موشــک هایپرســونیک فتاح  با حضــور رئیس جمهــور و جمعی از 

فرماندهان سپاه رونمایی شد.
 

موشک بالستیک هایپرســونیک »فتاح« که توسط متخصصان نیروی 
هوافضای سپاه تولید شده اســت، در مراسمی با حضور سردار سرلشکر 
حسین ســلامی فرمانده کل سپاه پاسداران و ســردار امیرعلی حاجی 

زاده فرمانده هوافضای سپاه رونمایی شد.
این موشــک با قابلیت های تاکتیکی، به دلیل برخورداری از پیشــران 
ســوخت جامد نــازل متحــرک مرحلــه دوم، قابلیت دســتیابی به 
سرعت های بســیار بالا و همچنین انجام مانورهای مختلف در داخل و 
خارج از جو زمین به منظور غلبه بر انواع سامانه های دفاع هوایی دشمن 
را دارد.برد موشــک فتاح ۱۴۰۰ کیلومتر و سرعت آن پیش از اصابت به 

هدف ۱۳ تا ۱۵ ماخ ) ۱۵ هزار کیلومتر بر ساعت( است.
قابلیت عبور از تمامی سامانه های ســپر موشکی و قابلیت پنهان کاری 
و عبور از سامانه های راداری از دیگر ویژگی های این موشک بالستیک 
است. موشــک های هایپرســونیک )ابَرَ مافوق صوت( جزو جدیدترین 
تسلیحات و تجهیزات هستند که تاکنون کشورهایی همچون آمریکا، 
روسیه، چین و کره شمالی به فناوری ساخت آن دست یافته بودند. چند 
روز پیش فرمانده نیروی هوافضای ســپاه در جمع دانشجویان دانشگاه 
علم و صنعت از رونمایی موشک بالستیک هایپرسونیک ایران در آینده 
نزدیک خبر داده بود.سردار حاجی زاده با اشــاره به اینکه این موشک 
جدید از همه ســامانه های سپر موشــکی عبور می کند بیان کرد: این 
موشک ســامانه های ضد موشکی دشــمن را هدف قرار می دهد و یک 

جهش بزرگ نسلی در حوزه موشکی است.

وابط با قاهره استقبال تهران برای از سرگیری ر
ســفیر عمان در قاهره تاکید کرد که ایران بار دیگر آمادگی اش برای از 

سرگیری روابط با مصر را اعلام کرده است.
 عبدالله بن ناصر الرحبی، سفیر عمان در مصر در گفت وگو با اسپوتنیک 
اعلام کرد که بعد از میانجیگری های مسقط، ایران بار دیگر آمادگی اش 

برای از سرگیری روابط با مصر را اعلام کرد.
وی گفت: طی سفر ســلطان هیثم بن طارق، پادشاه عمان به تهران بعد 
از ســفری که به قاهره انجام داده بود، ایران بار دیگر اعلام کرد که قصد 
دارد اختلافات را کنار بگــذارد و روابطش با مصر را از ســربگیرد و این 
امر در راستای منافع تمام منطقه خواهد بود.ســفیر عمان در قاهره با 
اشاره به اشتراکات سیاســی کشورش با مصر خاطرنشــان کرد که در 
سفر سلطان هیثم بن طارق به مصر به موضوع از سرگیری روابط تهران 
و قاهره پرداخته شــد.برخی منابع مصری اخیرا در گفت وگو با الشرق 
الاوسط با اشاره به رغبت و تمایل ایران برای از سرگیری روابط با قاهره 

تاکید کردند که مصر از این مساله استقبال می کند.

یادداشت

تریبون

رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس گفت: از ســال 
۱۳82 تا ۱۴۰۱ حدود 28۵ میلیــارد دلار مداخلات 
ارزی بانک مرکزی در بازار ارز انجام شــد که نتیجه آن 

تورم های موجود در کشور است.
 پانزدهمین نمایشــگاه بین المللی صنعت مالی کشور 
)بورس، بانک و بیمه( در محل نمایشــگاه های تهران 

آغاز به کار کرد.
در ایــن مراســم محمدرضــا پورابراهیمــی، رئیس 
کمیســیون اقتصادی مجلــس، اظهار داشــت: طی 
بررسی انجام شده از سال ۱۳82 تا ۱۴۰۱ حدود 28۵ 
میلیــارد دلار در قالب مداخــلات ارزی بانک مرکزی 

در بــازار ارز صــورت گرفته کــه نتیجه آن 
تورم های موجود در کشور است.

وی ادامــه داد: در برنامــه هفتم توســعه، 
تغییــر حکمرانــی بــه ســمت بنگاه های 
اقتصــادی و همچنین رعایت پیشــرفت و 
عدالت در کشــور براســاس سیاست های 
کلــی برنامــه هفتــم خواهــد بود.رئیس 

کمیســیون اقتصــادی مجلس گفت: طبق بررســی 
انجام شــده، شــرکت های حاضر در بازار ســرمایه به 
میزان ۳7 درصد بــا مالکیت نهادهــای عمومی، ۳۰ 
درصــد مالکیت دولتــی، ۱2 درصد ســهام عدالت و 

فقط 2۰ درصــد بخش خصوصــی خالص 
اســت و این ترکیب نشان می دهد که حضور 
بخش خصوصــی در اقتصاد به چــه میزان 
است.وی اظهار داشــت: قیمت گذاری های 
دستوری برای شــرکت های حاضر در بازار 
ســرمایه موجب عدم تخصیص کارا و بهینه 
می شــود؛ همچنین قواعد بازار سرمایه را به 
هم می ریزد، مانند اینکه در بــازی فوتبال اندازه زمین 
و یا انــدازه دروازه را تغییر دهیــم، در آن صورت دیگر 
بازار سرمایه نیســت.پورابراهیمی همچنین گفت: در 
لایحه برنامه هفتم توسعه، رشــد اقتصادی 7 درصد، 

تورم تک رقمی مدنظر است. همچنین در سیاست های 
ابلاغی بر پیشــرفت همراه با عدالت در طی این برنامه 

تأکید شده است.
رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس همچنین ادامه 
داد: با قیمت گذاری دســتوری در صنعت فولاد ۱2۵ 
هزار میلیارد تومــان رانت و در صنعت تایرســازی 7 
هزار میلیارد تومان رانت توزیع کردیــم، در حالی که 
هم تولیدکننده و هم مصرف کننــده از قیمت گذاری 
دستوری ناراضی هســتند.وی گفت: علم اقتصاد هنر 
توزیع بهینه منابع و امکانات را دنبال می کند، در حالی 

که قیمت گذاری دستوری این قاعده را به هم می ریزد.

مجلس

خریدار  سفر وزیر امور خارجه به آفریقای 
جنوبی هرچند کوتاه اما از نظر رایزنی های 
فشــرده و نتایج آن در جلب نظــر اعضای 
بریکس)بلوک قدرتهای اقتصادی نوظهور( 
برای عضویــت جمهوری اســلامی ایران، 

پربار بود.
حســین امیر عبداللهیان وزیر امور خارجه 
یازدهم خرداد وارد شهر کیپ تاون آفریقای 
جنوبی شد تا در نشســت دوستان بریکس 
)بریکس پلاس( کــه با ابتــکار میزبان و با 
دعوت از کشــورهای متقاضی عضویت در 

بریکس شکل گرفته بود، حضور یابد.
البته ســفر رییس دســتگاه دیپلماسی به 
حضور و ســخنرانی در این اجلاس محدود 
نشــد و در حاشــیه آن 8 دیــدار دو جانبه 
را نیز رقــم زد کــه مباحث مطرح شــده 
گســتره وســیعی از موضوعات دوجانبه، 
مســایل منطقه ای و بین المللــی را نیز در 
بر می گرفت.امیر عبداللهیــان در اجلاس 
دوســتان بریکــس بر یــک نکتــه تاکید 
کــرد و آن اینکه جمهوری اســلامی ایران 
با توجــه به سیاســت چندجانبــه گرایی 
خــود و ظرفیت هایی که برخوردار اســت، 
می تواند شــریک مطمئنی بــرای اعضای 
بریکس باشــد.این جمله کلیدی و اثرگذار 
وزیر امور خارجه، همســو با چشــم اندازی 
اســت که بریکس برای خود تعریف کرده؛ 
این کشورها شــامل روســیه، چین، هند، 
برزیل و آفریقای جنوبــی نزدیک نیمی از 
تولید ناخالص داخلی جهــان را در اختیار 
دارند و در بیــن آنها چین و هنــد به عنوان 
بزرگترین مصرف کننــدگان انرژی جهان 
دیده می شوند. از این منظر حضور ایران به 
عنوان یکــی از تولیدکنندگان انرژی جهان 

می تواند به بریکس و اهداف آن کمک کند.

دیدارها با اعضای بریکس و تبیین 
سیاست های ایران

از میــان اعضای اصلی بریکــس که خود را 
به کیپ تاون رســانده بودند، فقط چین در 
سطح معاون وزیر شــرکت کرد. همین امر 
فرصتی را برای رایزنی های فشــرده فراهم 

کرد و امیــر عبداللهیان با هــر چهار عضو 
بریکس مذاکره دوجانبه داشت.

1. آفریقای جنوبی
امیرعبداللهیــان در دیدار بــا نالدی پاندور 
وزیر خارجه آفریقای جنوبی ابراز امیدواری 
کرد کــه ســازوکار عضویت ایــران و دیگر 
کشــورهای علاقه منــد در بریکس هرچه 

زودتر توسط اعضای اصلی مشخص شود.
وزیر امور خارجه با اشــاره به نظم جهانی در 
حال تغییر، افزود: شــانگهای و بریکس می 
توانند در نظم جدید جهانــی نقش مهمی 
ایفــا کنند.پیگیری برگزاری کمیســیون 
مشــترک همکاری های اقتصادی ایران و 
آفریقای جنوبی و مبارزه با تروریسم از دیگر 

محورهای این گفت وگو بود.
وزیر خارجــه آفریقای جنوبی هــم بر این 
نکته تاکید داشت که در نشست کیپ تاون 
سازوکار عضویت کشــورهای جدید تبادل 
نظر کرده و نتیجه آن را به اجلاس آتی سران 

بریکس ارائه خواهند کرد.
وی همچنین از پیوستن کشورهای جدید 

به بانک همکاری بریکس استقبال کرد. 

2. روسیه
امیرعبداللهیــان و لاوروف وزیران خارجه 
ایــران و روســیه در حالی در کیــپ تاون 
روبروی هم نشســتند که چند هفته پیش 
در مسکو در نشست چهارجانبه سوریه هم 
کلام شــده بودند.در این دیدار که بیش از 
یک ساعت به طول انجامید گستره وسیعی 
از مباحث پیگیری شــد؛ از بررسی آخرین 
وضعیت مذاکرات رفــع تحریم ها و برجام 
گرفته تا تحولات قفقــاز، روابط اقتصادی 
دو کشور، توســعه ترانزیت و نیز توافق برای 
تبــادل کارشناســان برای تدویــن برنامه 

جامعه راهبردیتهران و مسکو.

3. هند
ســومین دیدار وزیر امور خارجــه در حوزه 
بریکس بــه هند اختصاص داشــت. در این 
نشســت موضوع تصویب کامــل عضویت 

ایران در سازمان شانگهای در اجلاس دهلی 
نو، سیاست ها و دیدگاه ایران درباره بریکس 
و علــت تمایل کشــورمان بــرای عضویت 
مطرح شد و ســوبرانیام جایشــانکر طرف 
هندی هم بر لزوم رفــع موانع همکاری های 
اقتصادی و تجاری دو کشور تاکید کرد و ایده 
هایی را بدین  منظــور ارائه کرد.وزیر خارجه 
هند نســبت به روند عضویت کامل ایران در 
سازمان همکاری شــانگهای در نشست آتی 
سران این ســازمان به میزبانی دهلی طبق 

برنامه ابراز اطمینان نمود.

4. برزیل
دیدار بعدی به برزیل اختصاص داشت؛ این 
نخســتین دیدار وزرای خارجه دو کشــور 
پس از روی کار آمدن دولت لولا داسیلوا در 
برزیل بود که از قضا با ۱2۰ ســالگی روابط 
دو کشور همراه شده است.امیرعبداللهیان، 
برزیل را شریک بزرگ تجاری ایران دانست 
و از آمادگی کشــورمان برای تدوین برنامه 
جامع همکاری های بلند مدت با برزیل خبر 
داد.وزیر امور خارجــه افزود: حمایت برزیل 
از عضویــت ایران در گــروه بریکس، علاوه 
بر تقویت چندجانبه گرایــی، حجم تبادل 
تجاری و همکاری های اقتصــادی ایران و 

برزیل را افزایش خواهد داد.
در ادامه، مائــورو ویرا وزیــر خارجه برزیل 
هم با ابراز امیدواری نســبت به پیشــرفت 
مذاکرات رفع تحریم ها علیــه ایران گفت، 
برزیل با تحریم های یکجانبه مخالف اســت 
و برداشته شدن تحریم ها علیه ایران، زمینه 

تقویت روابط دوجانبه را فراهم  می کند.

رایزنی همسایگان در ساحل
 اقیانوس اطلس

دو دیدار از مجموع هشــت دیدار وزیر امور 
خارجه با کشــورهای همســایه ای بود که 
در اجلاس دوســتان بریکس حضور یافته 

بودند؛ امارات و عربستان.

امارات
در دیدار امیرعبداللهیان و شیخ عبدالله بن 
زائد آل نهیان وزیر خارجــه امارات متحده 
عربی موضوعات دوجانبه و منطقه ای مورد 
بحث قرار گرفت.وزیر امــور خارجه در این 
دیدار از فضای مثبت جدید در مناســبات 
میان کشورهای منطقه ابراز خرسندی کرد 

و آن را به نفع همه همسایگان دانست.
شــیخ عبدالله بــن زائــد آل نهیــان وزیر 
خارجه امارات نیز بر این نکتــه تاکید کرد 
که روابط دو کشــور را در کلیه زمینه های 
مورد علاقه از جملــه در حوزه های تجاری، 
اقتصادی گســترش دهیم.وی با اشــاره به 
برنامه برگزاری نشســتی بیــن المللی به 
میزبانی امارات در ســطح روسای کشورها 
در خصــوص تغییــرات آب و هوایی گفت، 
از جناب آقای رئیســی رییــس جمهوری 
اسلامی ایران برای مشارکت در این نشست 
دعوت خواهیم کرد و این  نشســت فرصت 
مناسبی برای گفتگو و تبادل نظر در زمینه 

انرژی های نو و پاکیزه خواهد بود.

عربستان
دومین دیدار بن فرحــان و امیرعبداللهیان 
وزرای خارجــه عربســتان و ایــران نیز در 
این ســفر قابل تامل بود. وزیر امور خارجه 
از پیشــرفت های خوب حاصلــه در روابط 
دوجانبــه ابراز خرســندی کــرد و گفت: 
خوشبختانه سفرای دو کشور تعیین و بطور 
متقابل معرفی شدند و زمینه برای گشایش 
ســفارتخانه ها و سرکنســولگری ها فراهم 
اســت.وی بر ضرورت تقویت روابط تجاری 

و اقتصادی دو کشور تاکید کرد.

همچنیــن فیصل بن فرحــان وزیر خارجه 
عربســتان نیز در این دیدار از پیشرفت های 
بسیار خوب حاصله در روابط دوجانبه اظهار 
خرســندی کرد و گفت: با همکاری بسیار 
خوب دو طــرف از مراحل تعیین ســفرا و 
زمینه سازی برای گشایش نمایندگی های 
سیاسی و کنسولی بســرعت عبور کردیم و 
در حال حرکت به سمت مرحله جدیدی از 
روابط دو کشور هســتیم که تأمین کننده 

منافع دو ملت و کل منطقه خواهد بود.

رایزنی با کشورهای آفریقایی
فرصت سفر هرچند محدود بود اما دو دیدار 

هم در حوزه آفریقا ترتیب داده شده بود.

کومور
در دیــدار نخســت، ظهیــر ذوالکمــال 
وزیرخارجه کومور به دیدار امیرعبداللهیان 
آمد و خواستار از سرگیری روابط کشورش 
با جمهوری اســلامی ایران شــد که مورد 
استقبال وزیر خارجه کشورمان قرار گرفت.

البته این نکته را باید متذکر شــد که هیات 
اقتصادی از کومور ماه گذشته در نمایشگاه 

اکسپو تهران 2۰2۳ شرکت کرده بود.

گابن
هرمان ایمونگو وزیر امور خارجه گابن دیگر 
وزیر آفریقایی بود که بــا امیرعبداللهیان در 
کیپ تــاون آفریقای جنوبــی ملاقات کرد.
امیرعبداللهیان روابط ایران و گابن را همواره 
روابطی گرم، قدیمی و دوســتانه دانست و با 
اشاره به ظرفیت ها و دستاوردهای صنعتی، 
فنی، علمی و پزشــکی جمهوری اســلامی 
ایران، گفت ایران آماده است توانمندی های 
خود را در خدمت توســعه روابط و همکاری 
ها با کشورهای دوســت از جمله گابن به کار 
گیرد.وزیر خارجه گابن ضمــن ابراز علاقه 
کشــورش برای توســعه روابط دوجانبه با 
جمهوری اسلامی ایران گفت: خوشبختانه 
در چارچوب وجــود ۶ موافقتنامه دوجانبه، 
زیرســاخت حقوقی لازم برای توسعه روابط 

فیمابین وجود دارد.

 پورابراهیمی: تورم  موجود نتیجه مداخلات ارزی دولت ها در 20 سال گذشته است 

خریدار  رئیس جمهور بــا تاکید بر اینکه 
صنایع دفاعی و موشکی در ایران بومی شده 
است، گفت: قدرت و توان بازدارندگی ایران 
برای کشورهای منطقه، نقطه امنیت و صلح 

پایدار است.
 آیت الله سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور 
در آیین رونمایی از موشــک هایپرسونیک 
»فتاح« نیروی هوافضای ســپاه پاسداران 
انقلاب اســلامی، با قدردانی از تلاشــگران 
عرصه این دستاورد بزرگ که روحیه و اقتدار 
مضاعفی بــرای جمهوری اســلامی و ملت 
ایران به ارمغان آورده اســت، گفت: اولین 
مولفه قــدرت و اقتدار ملت ایــران در طول 
نهضت اســلامی تا به امروز ایمان است که 
پیشــروندگی انقلاب و مردم عزیز را به رغم 

توطئه های دشمنان تضمین کرده است.
وی پاسداشــت ایمــان، امیــد و اقتــدار 
ملــی را امری مهــم توصیف و با اشــاره به 
دســتاوردهای بزرگ و افتخار آمیز نیروی 
هوافضای سپاه پاســداران انقلاب اسلامی 
که در ســایه اهتمام به این مولفه ها حاصل 
شــده اســت، تصریح کرد: صنایع دفاعی 
و موشــکی در ایران اســلامی بر پایه علم و 
دانش روز بومی شــده و وارداتی نیست که 
بتوان این صنعت پیشــرفته و راهبردی را 
به حاشیه رانده شــد. رئیس جمهور با اشاره 
به وضعیت دفاعی امروز کشــور و مقایســه 
آن بــا دوران دفــاع مقدس، خاطرنشــان 
کرد: صنعت موشــکی و دفاعی ما امروز در 
حالی پیشــرفته اســت که در دوران دفاع 
مقدس قدرت دفاعی چندانی نداشتیم، اما 
با همت و مجاهدت فرزندان این ســرزمین 
قدرت بازدارندگی امروز بــرای ایران عزیز 
افتخار آمیز اســت.آیت الله رئیسی قدرت 
و تــوان بازدارندگی ایران را بــرای منطقه 
نقطه امنیت و صلح پایدار دانســت و افزود: 

برخــی مســئولان کشــورهای منطقه در 
دیدارهای اخیر عنــوان می کردند ایران یار 
روزهای سخت اســت و اگر نبود تلاش های 
حاج قاسم ســلیمانی و نیروی قدس سپاه و 
دفاعی که ایران از ما برابــر هجوم تکفیری 
ها و داعشی ها داشــت، امروز از کشورشان 

چیزی باقی نمانده بود.
وی با بیان اینکه حوزه بازدارندگی و قدرت 
نظامی، دفاعی و موشکی ایران نه در سطح 
تهاجم، بلکه در ســطح ذهن و فکر دشمن 
هم امتــداد دارد، تاکید کــرد: این قدرت 
موشــکی معنایش آن اســت که منطقه از 
شر اشرار و تعرض بیگانگان در امان بماند و 
بارها گفته ایم که پیام آن برای مردم منطقه 
پیام امنیت و برای کسانی که فکر تعرض به 
کشــور را دارند، اقتدار برای حمایت از ملت 

ایران و مظلومان عالم است.
آیت الله رئیسی با تاکید بر اینکه قدرت ایران 
در واقع قدرت منطقــه و ملت های مظلوم و 
پیام آن عزت، استقلال و بازدارندگی است، 
افزود؛ گاهی بیان شــده اســت که ساخت 
موشک برای چیســت؟ که باید گفت برای 
بازدارندگی اســت؟  ما موشــک می سازیم 
تا مــورد تعرض دشــمنان قــرار نگیریم؛ 
در حقیقت موشــک برای موشــک نزدن 

دشمنان است نه برای موشک زدن ما.
رئیس جمهور با تبیین نقش شــهید حسن 
طهرانی مقدم در تولید قدرت موشکی برای 
ایران اسلامی و سختی ها و دشواری های او 
در این مسیر یادآور شد: شهید تهرانی مقدم 
بعد از شــهادت شناخته شــد، روزی که او 
حرکت در این مســیر را آغاز کرد می گفتند 

با این تحریم ها مگر امکان دارد؟ اما  او همه 
تحریم هــا را دور زد و آنها را بی اثر ســاخت 
و به رغم همه تهدیدهــا و تحریم ها این کار 
بزرگ را انجام داد و توان امنیتی کشــور را 

ارتقا بخشید.
آیت الله رئیســی با تمجید از بالندگی حوزه 
صنعت دفاعی و هســته ای کشــور گفت: 
رونمایی امــروز پیامی هم به ســایر صنایع 
کشــور دارد کــه چگونه صنایــع دفاعی و 
هســته ای به رغم تهدیدهــا و تحریم های 
دشمنان پیشــرفت کرده است ، اما در سایر 
بخش ها شــاهد چنین پیشرفت و بالندگی 
نیســتیم؟ لذا ضــروری اســت این تلاش 
و تجربه به ســایر صنایع نیز لبریز شــود، تا 

شاهد رشد و بالندگی آنها نیز شویم.
 وی تاکیــد کــرد: مطمئنــاً در صنعــت 

خودروســازی و دیگــر صنایع میتــوان از 
دســتاوردها و درس های حــوزه فناوری 
دفاعی اســتفاده کــرد و با انجــام کارهای 
بزرگ و ماندگار در زندگی مردم گره گشایی 
انجام داد.رئیس جمهور ایمــان و امید را از 
پیشران های اصلی پیشرفت کشور قلمداد 
و با تاکید بر لزوم وحدت، انسجام و همدلی 
همه ظرفیت ها از جمله دولــت و نیروهای 
مسلح در این راســتا، بیان داشت: دشمن از 
یکپارچگی و هم افزایی موجود که پیشرفت 
های کشور را رقم زده است عصبانی است و 
خشــم خود را در برخی عرصــه ها بروز می 

دهد.
آیت الله رئیسی در پایان خطاب به دشمنان 
گفت: ممکن است شــما از قدرت نظامی و 
دفاعی و رفاه در زندگی مردم ما خشمگین 
شــوید ، اما آنچه برای ما مهم و حائز اهمیت 
است کســب رضای خدا و تولید و آفرینش 

اقتدار برای نظام و کشور عزیزمان است.
موشک بالستیک هایپرســونیک »فتاح« 
که توســط متخصصان نیــروی هوافضای 
سپاه تولید شــده است، روز ســه شنبه در 
مراسمی با حضور رئیس جمهور و جمعی از 
فرماندهان نظامی از جمله سردار سرلشکر 
حسین سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران 
و ســردار امیرعلــی حاجــی زاده فرمانده 

هوافضای سپاه رونمایی شد.
این موشــک با قابلیت هــای تاکتیکی، به 
دلیل برخورداری از پیشران سوخت جامد 
نازل متحرک مرحله دوم، قابلیت دستیابی 
به سرعت های بســیار بالا و همچنین انجام 
مانورهای مختلف در داخــل و خارج از جو 
زمین بــه منظور غلبه بر انواع ســامانه های 
دفاع هوایی دشمن را دارد.برد موشک فتاح 
۱۴۰۰ کیلومتر و سرعت آن پیش از اصابت 

به هدف ۱۳ تا ۱۵ ماخ است.
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 وزیر اقتصاد :
 سرمایه گذاری از منفی ۵ درصد در سال ۱۴۰۰ 

به ۷.۷ درصد در ۱۴۰۱ رسید
 وزیر اقتصاد گفت: رشد ســرمایه گذاری در صنعت کشور منفی بود که با 
فشــار بر بازیگران مهم در این عرصه از منفی ۵ درصد در ســال ۱۴۰۰ به 
مثبت 7.7 درصد در سال بعد رســیدیم و از سیاهچاله دهه ۹۰ که سال ها 
شــاهد کاهش مستمر انباشت ســرمایه بودیم خارج شــدیم و این روند 
امسال ادامه دارد. »ســید احســان خاندوزی« در پانزدهمین نمایشگاه 
صنعت مالی درباره عملکرد وزارت اقتصاد اظهار داشت: نسبت تسهیلات 
به ســپرده از 8۳.2 درصد در اســفند ۱۴۰۰ به 8۵.۱ درصد در اســفند 
سال گذشته رسید که بیانگر اســتفاده از منابع شــبکه بانکی در بخش 
تسهیلات دهی است.وی افزود: همزمان مطالبات غیرجاری ریالی شبکه 
بانکی از ۴.8 درصد در اسفند ۱۴۰۰ به ۴.۴ درصد در اسفند ۱۴۰۱ رسید 
که نشان دهنده تکاپوی بیشتر شــبکه بانکی برای وصول مطالبات است.
وزیر اقتصاد گفت: سهم شرکت های دانش بنیان از تسهیلات بانکی ۱۶۵ 

درصد در سال ۱۴۰۱ نسبت به سال قبل از آن افزایش پیدا کرد.

افزایش سهم تسهیلات خرد در دولت سیزدهم
خاندوزی با بیان اینکه سهم تسهیلات خرد در دولت سیزدهم افزایش 

یافته است، گفت: سهم تسهیلات خرد از ۱۳ به ۱۵ درصد رسید.
وی بیان کرد: در بازار ســرمایه نیز افزایش سرمایه شرکت های سهامی 
عام از ۱8۱ هزار میلیارد تومان در ســال ۱۴۰۰ بــه 28۴ هزار میلیارد 
تومان در ســال گذشــته افزایش یافت.وزیر اقتصاد بیــان کرد: اوراق 
شرکتی و تامین مالی شــرکت ها چهار برابر شــد و از ۳2 هزار میلیارد 
تومان به ۱2۴ همت در سال گذشته افزایش یافت؛ از طرف دیگر سهم 

اوراق شرکتی از کل ظرفیت اوراق بدهی افزایش یافته است.
خاندوزی تصریح کرد: رشد مستقل صنعت مالی یا مالی سازی اقتصاد 
به نوبه خود در حوزه رشــد اقتصاد و تولید ملی مطلوب نیست و صنعت 

مالی باید رشد متناظر با بخش واقعی اقتصاد داشته باشد.

وی تاکید کرد: نیازمند سیاست های ایجابی در حوزه  اعتبارات هستیم 
و بخش مالی نباید در خدمت انگیزه های سفته بازی غیرمولد قرار گیرد. 
بر این اساس حضور موسســات مالی ناتراز که هزینه های جاری خود را 
از طریق اضافه برداشــت از بانک مرکزی تامین می کنند، قابل تحمل 
نیست؛ بنابراین این مشکل به صورت جدی تری در سال جاری مرتفع 
خواهد شــد.وزیر اقتصاد گفت: دولت سیزدهم اصرار داشت که اولویت 
با تولید و سرمایه گذاری باشد، بر این اساس تعدادی معافیت به بهای از 

دست رفتن بخشی از درآمد دولت لحاظ شد.
خاندوزی ادامه داد: این اقدام با هدف توسعه سرمایه گذاری انجام شد. 

بر این اساس بانک ها مجوز سرمایه گذاری مستقیم پیدا کردند.
وی اظهار داشت: به عنوان وزارت اقتصاد مخالف دست گردانی صندوق 
توســعه ملی در پروژه های جاری هســتیم و بهترین کار این است که 
صندوق توسعه ملی دســت اندرکار ایجاد صنایع جدید و مجموعه های 

بزرگ اقتصادی باشد.

نایب رییس کمیسیون انرژی اتاق ایران:
 قیمت گذاری دستوری سبب حذف رقابت

 و گسترش بازارهای غیررسمی می شود
 نایب رییس کمیسیون انرژی اتاق بازرگانی ایران گفت: قیمت گذاری 
دستوری در اقتصاد باعث شکل گیری رانت های متعدد و عدم تخصیص 
بهینه منابع می شــود که برخلاف برخــی ادعاها در نهایــت به زیان 

مصرف کننده نهایی تمام خواهد شد.

»حمیدرضا صالحی ســلمی«با بیان اینکه چند دهه است که دولت ها 
در بخش های مختلف اقتصاد ایران مبــادرت به دخالت و اعمال قیمت 
گذاری دستوری می کنند، افزود: تداوم این رفتار در چند دهه گذشته 
باعث از بین رفتن محیط رقابتی در اقتصاد، تعمیق بازارهای غیررسمی 
شده و فعالیت بسیاری از افراد در فضای مسموم و غیرشفاف شده است.

وی با اشــاره به پیامدهــای قیمت گذاری دســتوری اعــلام کرد: از 
پیامدهای نظام قیمت گذاری دســتوری می توان بــه کاهش کیفیت 
کالاهای تولیدی، کم رنگ شــدن ســازوکار عرضه و تقاضــا در بازار و 
جایگزینی بازارهای غیررسمی و سوداگری به جای بازارهای کارآمدی 

و رقابتی اشاره کرد.
به گفته صالحی، هر زمان که اقتصاد با نظام دستوری مواجه شده، بخش 
تولید با عدم تخصیــص بهینه منابع و چالش در تــداوم فعالیت تولیدی 
روبه رو شده اســت.نایب رییس کمیســیون انرژی اتاق بازرگانی ایران 
اظهار داشت: در اقتصاد کشور به دلیل وجود نظام دستوری و شکل گیری 
رانت های متعدد، کیفیت کالا به شــدت پایین می آیــد و کالا با هزینه 
بیش تری در اختیار مصرف کننده قرار می گیرد که این امر به معنای آن 
است که برخلاف برخی هدف سیاســت گذار به دستوری کردن کالاها، 
اتفاقا این رویه عامل گران شــدن کالا اســت.وی در ادامه تصریح کرد: با 
توجه به اینکه در کشــور صحبت از اقتصاد با تورم کم و رشــد اقتصادی 
بالا در میان است و شعار ســال هم با عنوان مهار تورم و رشد تولید مطرح 
شده، از این رو اقتصاد کشور باید از سیاست های اشتباه و دستوری فاصله 

بگیرد تا انگیزه رشد تولید و به تبع آن، مهار تورم اجرایی شود.
صالحی خاطرنشان کرد: اقتصاد ایران طی سالیان گذشته در زمینه های 
مختلف متاثر از سیاســت های نظام دســتوری ناکارآمد است؛ در همه 
اقتصادهای توسعه یافته وقتی سیاست های اشــتباه در دستور کار قرار 
می گیرد و تجربه می شــود، آن را کنار می گذارند و در ریل گذاری جدید 
سیاســت هایی را به کار می گیرند که با رضایت و رفاه نسبی مردم روبه رو 
شــود؛ این در حالی اســت که ما در اقتصادمان بیش از چند دهه است، 
روی تکرار سیاست های اشــتباه اصرار می ورزیم.این فعال اقتصادی در 
پایان با اشاره اینکه نظام دستوری در اقتصاد باعث شکل گیری رانت های 
متعدد، عدم تخصیص بهینه منابع و فقیرترشــدن مردم می شود، عنوان 
کرد: در نظام دستوری چه وفور منابع باشــد، چه با محدودیت و تحریم 
مواجه شــویم، در نهایت فقط عده خاصی ســود می برند که همین امر 

زمینه تشدید کاهش قدرت خرید مردم را به دنبال خواهد داشت.

بازار

رییس ســازمان بورس و اوراق بهادار با اعلام اینکه در 
بخش تامین مالی تاکید ویژه ای بر انتشار اوراق بهادار 
اسلامی توسط بخش خصوصی یا اوراق بدهی شرکتی 
شده که ســال گذشــته این اقدام نزدیک به سه برابر 
افزایش داشت، گفت: نزدیک به سه ماه گذشته حجم 
بالایی موافقت اصولی برای بخش خصوصی صادر شد 

که اکنون در مرحله انتشار اوراق قرار دادند.
مجیــد عشــقی در مراســم افتتاحیــه پانزدهمین 
نمایشــگاه صنعت مالی ایــران اعلام کــرد: در بیش 
از 2 سالی که از شرایط ســابق بازار سرمایه می گذرد، 
اتفاقات مثبت زیــادی در بــازار ســرمایه رخ داده و 
فرصت های مغتنمی برای اهالی بازار ســرمایه ایجاد 

شده تا از پیشرفت ها رونمایی و خلاقیت ها ارائه شود.
عشــقی با بیان اینکه این  نمایشــگاه فرصت طلایی را 
برای دانش مالی و ســرمایه گذاری عموم مردم ایجاد 
خواهد کرد، خاطرنشــان کرد: ســواد مالــی یکی از 

مؤلفه های مهم در قرن حاضر است، به همین 
دلیل برای نخســتین بار در بازار سرمایه به 
منظور ســواد مالی اقدام به راه اندازی مرکز 
افکارســنجی کردیم که از این طریق سواد 
مالی به صورت دوره ای بررســی می شــود و 
بر اساس آن برنامه ریزی آموزشی در سطوح 
مختلف دانش آموزی، دانشــجویی، عموم 

مردم و … انجام خواهد شد.
رییس ســازمان بورس با تاکید بر جایــگاه ویژه بخش 
خصوصــی در صنعت مالــی ادامــه داد: بخش عمده 
خدمات بازار ســرمایه توســط بخش خصوصی اداره 
می شــود و در این راســتا بخش خصوصی ســازی در 

صنعت مالی مسیر خوبی را در پیش گرفته است.
وی گفت: اکنون در بــازار دارای شــرکت های کاملا 
خصوصی حضور دارند که خدماتــی را با بهره وری بالا 

به مردم ارایه می دهند.

عشقی اظهار داشت: نمایشگاه صنعت مالی 
فرصت خوبی است تا شرکت ها خدمات خود 
را ارایه دهند و در چند ســال گذشــته اکثر 
نوآوری های مالی توســط بخش خصوصی 

ارایه شده است.
رییس ســازمان بورس به حمایت ســازمان 
بــورس از ارتقــای نقــش و فعالیت بخش 
خصوصی ســخن گفت و تاکید کرد: ارایه مجوزها در 

این حوزه را در سال ۱۴۰2 با قوت ادامه خواهیم داد.
وی افزود: شعار ســال ۱۴۰2 مبنی بر حمایت از تولید 
اســت که افزایش مشــارکت مردم و مردمی ســازی 

اقتصاد کشور تنها راه رشد تولید در کشور است.
عشقی گفت: در سال جاری یکی از کارویژه های اصلی 
فعالیت خود را پذیرش بخش خصوصی در بازار سرمایه 
قرار دادیم تا بتوان از این طریق کمک کننده به رشــد 
تولید باشیم.رییس سازمان بورس خاطرنشان کرد: در 

بخش تامین مالی تاکید ویژه ای بر انتشار اوراق بهادار 
اسلامی توسط بخش خصوصی یا اوراق بدهی شرکتی 
شده که ســال گذشــته این اقدام نزدیک به سه برابر 

افزایش داشت.
وی با بیان اینکه امســال حجم اوراق بدهی شرکتی را 
برای تامین مالی تولید افزایش خواهیم داد، ادامه داد: 
نزدیک به سه ماه گذشته حجم بالایی موافقت اصولی 
برای بخش خصوصی صادر شــد که اکنون در مرحله 

انتشار اوراق قرار دادند.
رییس سازمان بورس خاطرنشان کرد: پذیرش شرکت 
خصوصی در بــازار ســرمایه اولویت اصلــی فعالیت 
بورس و فرابورس اســت و هر هفته یک شرکت بخش 
خصوصی را در بازار عرضه کردیم که این روند ادامه دار 
خواهد بود.عشــقی ادامه داد: یکی از اقدامات اصلی در 
نمایشگاه، آشنایی بیشتر فعالین بازار سرمایه با تامین 

مالی بخش خصوصی در سال جاری است.

بورس

خریدار   در حالیکه برخــی نمایندگان 
مجلس مکــرراً از روش واردات بدون انتقال 
ارز برای واردات خــودرو دفاع می کنند که 
طبق بررســی ها، اســتفاده از این روش به 
نوســانات نرخ ارز و افزایش تورم در کشور 

دامن می زند.
 چند سالی است که مســئله واردات بدون 
انتقال ارز، به موضوع مورد مناقشــه میان 
واردکنندگان و بانک مرکــزی برای تأمین 
ارز مورد نیاز جهت تأمین نیازهای وارداتی 

تبدیل شده است.
در همین راســتا، برخی نمایندگان مجلس 
طی هفته هــای گذشــته تلویحــاً و یا به 
صراحت، اســتفاده از رویــه واردات بدون 
انتقال ارز را برای واردات خودرو پیشــنهاد 
می دهند. بر اســاس دیــدگاه ایــن افراد، 
ســرمایه ارزی ایرانیــان خارج از کشــور 
می تواند ارز لازم بــرای واردات خودرو یا هر 
کالای دیگری را تأمین کنــد؛ در واقع این 
افراد معتقدنــد از آنجا کــه واردات خودرو 
به ایران قطعاً جذابیت اقتصادی بیشــتری 
نســبت بــه ســپرده گذاری در بانک های 
خارجــی و دریافت ســود ۴ درصدی دارد، 
بنابراین با اتخاذ این روش هم ارز لازم برای 
واردات خودرو تأمین شــده و هم به منابع 
ارزی دولــت و بانک مرکزی فشــاری وارد 

نمی شود. اما آیا این استدلال صحیح است؟

واردات بدون انتقال ارز به چه 
معناست؟

قبل از بررســی موضوع بایــد در خصوص 
روش »واردات بدون انتقال ارز« توضیحاتی 
ارائه داد؛ چرا که ممکن اســت این شــائبه 
ایجاد شــود که در این رویه، واردات بدون 
خارج شدن ارز از کشــور یا به صورت کاملًا 
ریالی انجام می شــود. در این خصوص باید 
توضیح داد که به وارداتی که ارز آن از سوی 
بانک مرکزی تأمین نمی شــود، اصطلاحاً 
واردات بدون انتقال ارز اطلاق می شــود؛ به 
عبارتی در این نوع واردات، مشــخص شدن 

منشأ ارز اهمیت ندارد.
در برداشــتی ســطحی از موضــوع، اینکه 
بانک مرکــزی در دوران کمبود منابع ارزی 
و تحریــم، از تأمیــن ارز لازم بــرای برخی 
کالاهای وارداتی معاف شــود و واردکننده 
خود ارز لازم برای خریــد کالای وارداتی را 
تهیــه و تأمین کند، بــرای حاکمیت امری 
مطلوب تلقی می شود؛ اما جالب است بدانید 
که بانک مرکزی در این سال ها اصلی ترین و 
جدی ترین مخالف آزادسازی واردات بدون 

انتقال ارز بوده است.

عبدالناصر همتی، رئیس کل اســبق بانک 
مرکزی در اواســط ســال ۹۹ در این زمینه 
می گوید: »مخالفت بانک مرکزی با واردات 
بدون انتقال ارز، دقیقاً به معنای جلوگیری 
از وارداتی اســت که بدون بررسی ضرورت 
ورود آن به کشــور و بی توجه به ملاحظات 
و تعهدات ارزی، توسط واردکنندگان انجام 
می شــود، محدودیت های ارزی و ضرورت 
تقویت تولیــد ملی دلایــل محکمی برای 

ممنوعیت واردات بدون انتقال ارز است.«

چرا بانک مرکزی مخالف واردات بدون 
انتقال ارز است؟!

بر اساس نظر کارشناسان اقتصادی، امکان 
تأمین منابع لازم برای واردات بدون انتقال 
ارز، از چند طریق بیشــتر وجــود ندارد؛ در 
نگاه نخســت که البته بســیار خوش بینانه 
به نظر می رســد »ارزهای خانگیِ ایرانیان 
خارج از کشــور« تأمین کننــده اصلی ارز 
لازم برای این واردات اســت؛ امــا چنانچه 
نــگاه واقع بینانه تــری به موضوع داشــته 
باشــیم، امکان تأمین منابع لازم برای این 
نوع واردات از محــل »ارز حاصل از فروش 
محصولات قاچاق خروجی« و یا »ارز حاصل 
از تخلفات برخی تجار در عدم بازگردانی ارز 
صادراتی« وجود دارد. علاوه بر این تخلفات 
دیگری ماننــد »کم اظهاری صــادرات« و 
»بیش اظهاری واردات« هــم از این قاعده 

مستثنی نیستند.
در واقع اعطای مجــوز واردات بدون انتقال 
ارز، بزرگترین موهبت و کمک به متخلفان 

و مجرمانی است که از بازگردانی ارز حاصل 
صادرات ســرباز زده و یا با تخلفات خود به 
طور نامشــروعی درآمد ارزی کسب نموده 
و در خارج از کشــور، نگهــداری می کنند؛ 
در عین حال این افراد یا رأســاً با اســتفاده 
از ارزهای خــود، اقدام بــه واردات خودرو 
می کننــد که طبیعتــاً چون منابــع ارزی 
را از بانک مرکــزی دریافــت نکرده اند در 
نرخ گــذاری، ارز بــازار آزاد را ملاک ارزش 
کالاهــای وارداتــی خــود می داننــد و یا 
اینکه ارز خود را با بالاتریــن نرخ ممکن به 

واردکنندگان خودرو می فروشند.
طبیعتــاً ایجاد چنیــن چرخــه ای به نفع 
متخلفــان بوده و به نوعی ســیکل اقدامات 
متخلفانه را تکمیل می کنــد؛ چراکه با کور 
کردن نهاد نظارتی و عدم الزام به مشــخص 
کردن منشــأ ارز، بازگشــت ارز حاصل از 
اقدامات مجرمانه به جریان اقتصاد رسمی را 
امکان پذیر می کند و طبعاً با چنین رویه ای، 
شــاهد افزایــش اقدامــات متخلفانه هم 

خواهیم بود.

افزایش چالش برای تأمین ارز
 کالاهای اساسی

از طرف دیگر در چنین شرایطی که ارز لازم 
برای برخی کالاهای غیرضــروری از محل 
واردات بدون انتقال ارز تأمین شــود؛ منابع 
ارزی به ســمت تأمین ارز لازم برای اینگونه 
واردات ســوق پیدا می کند و تأمین ارز لازم 
برای واردات کالاهای اساسی که طبیعتاً در 
منطق اقتصادی سودآوری کمتری نسبت 

بــه واردات کالاهای لوکــس و گران قیمت 
دارد- برای بانک مرکــزی تبدیل به بحران 
می شــود؛ بنابراین افزایش شــکاف میان 
ارز بازار آزاد و نرخ رســمی هم یکی دیگر از 
تبعات آزادســازی واردات بدون انتقال ارز 

محسوب می شود.
حسین صمصامی، وزیر پیشــین اقتصاد با 
اشاره به پیامدهای واردات بدون انتقال ارز، 
می گوید: با رعایت ملاحظاتی مانند »ورود 
کالاهای ســرمایه ای«، »ورود مــواد اولیه 
مورد نیاز بخش تولید«، »جلوگیری از ورود 
کالاهای لوکس« و »شفافیت منشأ تأمین 

ارز« این نوع از واردات، اشکالی ندارد.
به گفته وی، امــا در »واردات بدون انتقال 
ارز« چون منشــأ تأمیــن ارز و نقل وانتقال 
آن، برای بانک مرکزی شــفاف نیست؛ لذا 
اگر ملاحظات یاد شده رعایت نشود، علاوه 
بر اینکــه تولید داخلــی را متضرر می کند، 
به بستر مناســبی برای انجام پول شویی و 

اقدامات مجرمانه تبدیل می شود.

واردات بدون انتقال ارز چگونه موجب 
خروج سرمایه از کشور می شود؟

اما چرا تصور اینکه منابــع ارزی لازم برای 
انجــام واردات بــدون انتقــال ارز از محل 
»ارزهای خانگیِ ایرانیان خارج از کشــور« 
تأمین شــود، خوش بینانه است؟! در پاسخ 
به سوال باید گفت که اولاً به نظر نمی رسد، 
سرمایه گذاری دلاری و دریافت سود ریالی 
با توجه به شرایط اقتصادی کشور، جذابیت 
کافی برای تشــویق به ســرمایه گذاری را 

برای ایرانیان خارج از کشــور داشته باشد؛ 
از سوی دیگر، مســئله واردات یک چرخه 
تکرارشونده محسوب می شود و قطعاً از نظر 
مدافعــان محدود به یک بار برای همیشــه 
نیســت؛ در نتیجه ادامه ایــن رویه تجاری 
منجر به خروج ســرمایه از کشور می شود، 
چراکه طبیعتاً ایرانیان خارج نشــین ریال 
نگه نمی دارند و مجدداً ســرمایه خود را به 

ارزهای خارجی تبدیل می کنند.
به گزارش مهر، فارغ از نتایج مثبت واردات 
خودروهای نــو و کارکــرده در راســتای 
ســاماندهی بازار خودرو و رفــع انحصار از 
این صنعت، می توان گفت پیشنهاد تأمین 
منابع کافی از طریــق واردات بدون انتقال 
ارز توســط نمایندگان مجلس بدون در نظر 
گرفتن تمام جوانب موضوع، نه تنها گره ای 
از مســئله واردات خودرو و مشکلات بازار 
خودرو، بــاز نمی کنــد، بلکــه می تواند به 
نوسانات نرخ ارز و تورم در کشور دامن بزند. 
زیرا واردات هر کالایی به صورت غیرشفاف 
و مشــخص نبودن منشــأ ارز آن در شرایط 
تحریم و جنگ اقتصادی، به صورت طبیعی 
منجر بــه افزایش تقاضــای ارز و نرخ آن در 

بازار می شود.

چرا اوایل سال ۹0، واردات بدون 
انتقال ارز اجرا شد؟

یک کارشــناس اقتصادی نیز در پاســخ به 
این پرســش که روش واردات بدون انتقال 
ارز در ســال های ۹۰ و ۹۱ هم اعمال شــد 
اما در شــرایط فعلی مخالفانی برای اجرای 
این روش وجود دارد؛ تفاوت شــرایط فعلی 
با این سال ها چیست، گفت: طی سال های 
۹۰ و ۹۱، در مضیقه شدید ارزی و مشکلات 
انتقــال ارزی قــرار داشــتیم بــه گونه ای 
که کشــورمان تحت تحریم هــای فراگیر 
بین المللــی و جهانی قرار گرفــت و پرونده 
ایران به شــورای امنیت سازمان ملل متحد 
رفت اما شرایط فعلی، به وخامت آن دوران 
نیست چراکه تنها تحریم های آمریکا برای 
ایران اعمال شــده و پرونده ایــران به هیچ 

سازمان بین المللی نرفته است.
این کارشــناس اقتصــادی تاکیــد کرد: 
شــرکت هایی هم که با ایــران مبادلات و 
مراوداتی ندارند، از ترس آمریکا اســت و نه 
هیچ مرجع جهانی دیگــری؛ در واقع، این 
کشــورها با توجه به آنکه با آمریکا مبادلات 
و داد و ســتد زیادی دارنــد، نمی خواهند 
موقعیت تجاری خود را با آمریکا از دســت 
بدهند و به این دلیل از مبــادلات تجاری با 

ایران خودداری می کنند.

رییس سازمان بورس:عرضه های اولیه در بازار سرمایه ادامه دارد

ح تشدید نظارت بر شناسه کالا آغاز شد طر

خریدار   طرح تشدید نظارت و برخورد با 
کالای بدون شناســه، از  دیروز )سه شنبه، 
۱۶ خرداد( با محوریت ســه حــوزه کالایی 

اجرایی شد.
 شناســه کالا یا کد کالا که به آن بارکد نیز 
اطلاق می شــود، در واقع شناســنامه کالا 
بــوده و متمایزکننــده کالای قاچاق از غیر 
قاچاق اســت. در این طرح که از امروز کلید 
خورد، سه دسته کالایی شــامل دخانیات، 
لوازم خانگی و لوازم یدکی خودرو در سطح 
همه زنجیره عرضه و تامین مورد بررســی 

قرار گرفته و بــا تولیدکننده و عرضه کننده 
این کالاها برخورد می شود.

برپایــه این گــزارش، پایان ســال ۱۴۰۱ 
آخرین مهلت برای شناسه دار کردن کالاها 
اعلام شــده بود. طرحی که از اوایل ســال 
گذشته آغاز شــد و از امروز تشدید نظارت و 
برخورد جدی با کالای بدون شناســه آغاز 

شد.
این نظارت و برخورد، همــه زنجیره عرضه 
و تامیــن را در بــر می گیرد تــا کالاهای با 
اصالت، اســتاندارد و غیرتقلبی به دســت 

مصرف کننده نهایی برسد و شاهد کالاهای 
قاچاق، بی کیفیت و غیراســتاندارد در بازار 

نباشیم.
کارشناســان معتقدند که هرگونه توقف در 
اجرای این طرح موجب می شود تا شفافیت 

در بازار به تعویق بیفتد.
انجمــن  دبیــرکل  زمینــه،  ایــن  در 
تولیدکنندگان لوازم خانگــی ایران به ایرنا 
گفت: بر اساس جلسات برگزار شده با معاون 
صنایــع عمومی وزارت صمت در راســتای 
مبارزه با کالای قاچاق، دست کم ۹۶ درصد 
تولیدکنندگان لوازم خانگی کشور در طرح 
شناســه کالا شــرکت کردند و با دریافت 
کد شناســه، همکاری خوبی بــا این طرح 

داشتند.
قاچــاق  عمــده  هاشــمی«،  »عبــاس 
لوازم خانگــی را در بخــش لوازم خانگــی 
کوچــک برشــمرد و دلیــل آن را تنــوع 
مــدل و محصــولات و همچنیــن موضوع 

قاچاق پذیری عنوان کرد.
وی ادامه داد: در برخــی دیگر از کالاها نظیر 
مایکروویو یا اســپلیت یونیــت که کمبود 

تولید در کشور وجود دارد نیز شاهد قاچاق 
هستیم، هرچند همین مساله سبب شده تا 
سرمایه گذاری خوبی برای تولید این لوازم 

از جمله اسپلیت را شاهد باشیم.
این مقام صنفی، با اشاره به مقوله قاچاق کالا 
در کشور و موفقیت های حاصله در مبارزه با 
آن، از طرح وزارت صمت خبر داد که برپایه 
آن، کالاهایی که از طریق کولبری و ته لنجی 
و با مجوز وارد کشــور می شــد نیز توسط 
شرکت های بزرگ داخلی رجیستر شوند و 
خدمات پس از فروش دریافت کنند؛ در این 
زمینه هرچند مقاومت هایی از سوی برخی 
شرکت ها وجود داشــت، اما به دلیل اینکه 
ساماندهی بازار مد نظر بود، به توافقاتی نیز 

دست یافتیم.
همچنین »آرش محبی نــژاد« دبیر انجمن 
صنایع همگن نیرومحرکه و قطعه ســازان 
خودروی کشــور در این زمینه به خبرنگار 
ایرنا اظهار داشت: برآورد این انجمن و ستاد 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز، واردات ســالیانه 
دســت کم 2 میلیارد دلار لــوازم یدکی و 

قطعات خودرویی قاچاق به کشور است.

وی گفت: بیشــتر این قطعات و لوازم یدکی 
قاچــاق مربوط بــه خودروهــای لوکس و 
گران قیمت اســت و در کنــار آنها قطعات 

بی کیفیت نیز وارد می شود.
محبی نژاد بیان داشــت: ورود این قطعات 
بی کیفیــت ضمن خــروج ارز از کشــور، 
خطــرات جانــی و مالــی زیــادی برای 
مصرف کنندگان به دنبــال دارد و به دلیل 
عدم پرداخت ســود و عــوارض گمرکی و 
مالیات بــر ارزش افزوده و غیــره، از قدرت 

رقابت بالایی در بازار برخوردار است.
وی افزود: اجــرای این طرح هــا نه فقط در 
راستای استمرار برخورد با کالاهای قاچاق 
اســت، بلکه در حوزه توزیع نیــز حتی اگر 
قاچاقچی موفق به ورود کالای قاچاق شود، 
به راحتی نمی تواند آن را در شــبکه توزیع 

بفروشد.
دبیر انجمن صنایع همگــن نیرومحرکه و 
قطعه سازان خودروی کشور ادامه داد: این 
طرح ضمن برخورد با قاچاقچی، کنترل بازار 
لوازم یدکی از نظر کیفیت و اصالت کالا را به 

دنبال خواهد داشت.
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 حجاب؛ محصول جمهوری اسلامی
 یا مؤلفه هویتی؟

 مینا یاری  از ســال های ابتدایی انقلاب تاکنون مسئله حجاب و نحوه 
برخورد با مظاهر بی حجابی یکی از چالش های پیش روی مســئولین 
کشــور ما بوده اســت. موضوعی که در ماه های اخیر بسیار پررنگ تر از 
گذشته به نظر می رسد. اما قبل از اینکه بخواهیم به نحوه مواجهه با این 

پدیده بپردازیم شاید لازم باشد تا ریشه های آن را بیابیم.
با توجه به ازدیاد مظاهر بی حجابی و تســری آن در جامعه خصوصاً در 
میان نســل جوان و نوجوان، می توان به روش هایی که تــا کنون اجرا 
شده اند با دیده تردید نگریســت. حجاب پیش از آن که به عنوان قانون 
شناخته شود یک مسئله فرهنگی است. هر جامعه ای مطابق با فرهنگ 
دینی و ملی خــود دارای ارزش هــای اجتماعی متعددی اســت. این 
ارزش ها بر اساس میزان اهمیت شان می توانند به هنجارهای اجتماعی 
بدل شوند که زیر پانهادن آن ها به عنوان ناهنجاری، خوشایند افراد آن 
جامعه نباشــد. از این رو انســان ها عموماً با وضع قوانین به مقابله با این 

ناهنجاری پرداخته اند.
مســئله حجاب نیز به عنوان یکی از مقولات ارزشــی از همان ابتدای 
تشکیل حکومت اسلامی در کشــورمان در زمره قوانین قرار گرفت. اما 
این قانون به عنوان یک مســئله فرهنگی با دیگر قوانین متفاوت است. 
امروزه شــاهد هســتیم که ضرورت حجاب به عنوان ارزش در اذهان 
برخی زنان و دختران شناخته نمی شــود و این اتفاق ناشی از کم کاری 
در حوزه تبیین اهمیت این مســئله اســت. اگر تاریخ را کمی به عقب 
برگردیم می بینیم که در ســال های اولیه انقلاب بــا توجه به بحران ها 
و مســائل مختلفی که نظام نوپای جمهوری اســلامی با آن مواجه بود 
فرصت کمتری برای روشــنگری در این زمینه فراهم می شد. از همان 
ابتدا تقابل هایی میان طرفداران حجاب و مخالفان آن وجود داشت اما 
مبدل شدن این مســئله فرهنگی به قانون و اقبال خودخواسته جامعه 
به حجاب تحت تأثیر آرمان های انقلاب اسلامی ماجرا را به حاشیه برد 
و به تبع تبیین و اســتدلال در این زمینه برای تربیت نسل جدید اتفاق 
نیفتاد. متأســفانه حتی در ســال های پس از جنگ نیز تلاش مفیدی 
برای آن صورت نگرفت. حتی در حــوزه طراحی لباس و انواع مدل های 
پوشــش بانوان نیز کم کاری شد. در کنار آن رشــد روزافزون رسانه ها 
خصوصاً سینمای پس از انقلاب و ســلبریتی پروری در صداوسیما و نیز 
هجمه های تفکر غربی، که از ســال های پیش از انقلاب در بطن جامعه 
وجود داشــت، موجب شــد که برخی خود را با ســوالات متعددی در 
مورد مبانی دینی و فرهنگی مواجه ببینند که حجاب مشــخص ترین 

آن هاست.
شــاید اولین خطــای راهبردی در زمینــه حجــاب تعریف کردن آن 
ذیل گفتمان جمهوری اســلامی باشد. اگر تاریخ پوشــش در ایران را 
به درستی بررسی کنیم درمی یابیم که مسئله پوشیدگی بانوان نه تنها 
به جمهوری اســلامی بلکه به بازه تاریخ اســلام نیز محدود نمی شود. 
کشور ما با ســابقۀ تمدنی طولانی همواره ویژگی های متفاوتی از سایر 
جوامع و تمدن ها داشته است. در گذشــته حجاب در ایران برای بانوان 
نوعی ارزش و مایه افتخار به حســاب می آمد. زنان ایرانــی از دیرباز به 
پوشیدن لباس های بلند و پنهان داشتن زیبایی های خود از نامحرمان 
شناخته می شدند. تا جایی که ویل دورانت صاحب کتاب تاریخ تمدن، 
حجاب را به کلی ایران نســبت می دهد و در اظهار نظری افراطی حتی 
اسلام را متأثر از پوشــش ایرانیان می داند. در حالی که این رفتار فطری 
ریشــه در نوع آفرینش انسان دارد که او را از ســایر موجودات متفاوت 
کرده اســت. اما آنچه از ســخنان ویل دورانت بر می آید این اســت که 
تمدن ایران از دوران باستان بر پوشیدگی و نوعی از حجاب تاکید داشته 
که در تقابل با برهنگی و بی حیایی یونان و روم باستان بوده است. از این 
رو درمی یابیم که حجاب در ایران مختص به دوران پس از ورود اســلام 

نیست.
ژوزف کنت گوبینو نویسنده فرانسوی نیز می گوید حجابی که در ایران 
است پیش از آن که مستند به اســلام باشد به ایران قبل از اسلام مستند 
است. از این دست اظهارات و شــواهد در تاریخ پوشش ایرانیان بسیار 
وجود دارد. شاید بتوان گفت که اســلام در مورد حجاب چیز جدیدی 
بنیان ننهاده، بلکه این موضوع فطری و الهــی را صرفاً قاعده مند کرده 
اســت. رفتاری که بیشــتر ناشــی از حیا و عفاف نهادینه شده در تفکر 
زن ایرانی است. با ورود اســلام به ایران نیز در این مورد تقابلی صورت 
نمی گیرد و ایرانیان اســلام را با همه قوانین آن خصوصاً قانون حجاب 
می پذیرند. در واقع پوشش همواره بخشی از هویت زن ایرانی بوده است 
که با آن شناخته شده و آن را مایه عزت خود می دانست. پس می بینیم 
که حجاب ره آورد اسلام در سرزمین ما نیست. اما می دانیم که برهنگی 
و بی حجابی سوغات فرنگ است که از دوران سلطنت قاجار با سفرهای 
شاهان و روشــن فکران به اروپا کم کم به اذهان رســوخ کرد و در دوره 

پهلوی توانست در جامعه جلوه کند.
اما گره خوردن این مؤلفه فرهنگی و تمدنی با نظام جمهوری اســلامی 
آن را به ابزاری برای تهدید بدل کرده اســت. حجاب به مثابه ســنگری 
برای نظام اســلامی به هر بهانه ای آماج حملات متعــدد قرار می گیرد 
و پس از هر هجومی بخشی از آن آســیب می بیند. به صورتی که حتی 
در اعتراضات مدنی در حوزه سیاســی و اقتصادی نیز بــه ابزاری برای 
تهدید حاکمیت به کار گرفته می شود. گویی حجاب از ابداعات انقلاب 
و مختص به آن بوده اســت. از این رو به نظر می رســد که مواجهه با این 
مســئله باید تبدیل به یک گفتمان مردمی شــود تا زنان و دختران در 
بستر جامعه این هویت مخدوش شده را بازیابند و با هر هجمه و بهانه ای 
آن را از دست ندهند.بنابراین دیگر شــیوه های دستوری در این زمینه 
کافی نیست و نیاز به تبیین در این مورد بیش از پیش احساس می شود. 
جامعه امروز خــود را با تهدید در زمینه پوشــش مواجــه می بیند، اما 
می توان خوش بینانه به این فضا نگریست و برای اولین بار در این زمینه 
به کمک همه ابزارهای در دسترس از جمله آموزش و پرورش و رسانه ها 
با نسل جدید سخن گفت و این تهدید را به فرصتی برای تبیین بدل کرد 

و این هویت از دست رفته را دوباره احیا کرد.

۱۰۰ میلیارد تومان بابت تجهیزات توانبخشی 
بین استان ها توزیع شد

 سرپرست دفتر امور توانبخشی روزانه و توانپزشکی سازمان بهزیستی 
کشــور گفت: هرچند هنوز اعتبارات تجهیزات توانبخشی اعلام نشده 
اما فعلا ۱۰۰ میلیــارد تومان بابت این تجهیزات بین اســتان ها توزیع 
شده است.رامین رضایی  افزود: فعلا تا اعلام مبلغ اعتبارات، ضروریات 
تجهیزات توانبخشــی مانند ویلچر و واکر نســبت بــه جمعیت هدف، 
تامین می شود. در این زمینه کمبودهایی داریم اما به این مفهوم نیست 

که مددجوی بهزیستی بی نصیب بماند.
وی تصریح کرد: برخی مددجویان پشت نوبت دریافت سمعک، ویلچر 
و واکر هســتند اما این تجهیزات را دارند و تجهیزات شان قدیمی شده 
اســت؛ در حد توان در حال تامیــن تجهیزات هســتیم اما مددجویی 
به دلیل نداشــتن تجهیزات، خانه نشــین نشده اســت و این اجازه را 
نمی دهیم.سرپرست دفتر امور توانبخشی روزانه و توانپزشکی سازمان 
بهزیستی کشور گفت: البته ممکن اســت مثلا ویلچر به دلیل قدیمی 

شدن، مددجو را اذیت کند اما فعلا اعتباراتی را توزیع کرده ایم.
رضایی خاطرنشان کرد: ســالانه باید ۳۰ هزار ویلچر و ۳۰ هزار سمعک 
را تامین کنیم که با توجه به افزایش قیمت ها و تورم نمی توان همه آنها 
را تامین کرد و انتظار داریم از حوزه مشــارکت ها و خیرین تامین شود. 
ســال گذشــته نیز همه را تامین نکردیم و با اولویت بندی به نیازهای 

ضروری توجه کردیم.

دیدگاه

دیوار

 معاون نظارت و بازرسی امور سیاسی و قضایی سازمان 
بازرســی کل کشــور در نامه ای به مســئولان ذیربط 
خواستار تســریع در ایمن ســازی و رفع خطر از بازار 
تهران شد و 2 پیشنهاد برای رفع خطر از قدیمی ترین 

مرکز داد و ستد در پایتخت مطرح کرد.
به گزارش سازمان بازرســی کل کشور، محمدمهدی 
بلندیــان با توجه بــه وضعیت بــازار تهــران از منظر 
فرسودگی و پایین بودن ایمنی ساختمان ها همچنین 
مالکیت های متعدد املاک آن  که شــامل اشــخاص 
حقیقــی و حقوقــی و نهادها اســت؛ در نامــه ای به 
مسئولان ذیربط خواستار تســریع در ایمن سازی این 

بازار شد.
معاون نظارت و بازرســی امور سیاســی و قضایی در 
همین زمینه به گزارش این ســازمان در خرداد ســال 
گذشــته خطاب به وزیر کشــور و اســتاندار تهران، 
مبنی بر وجود معضلات و مشــکلاتی ماننــد معابر و 

گذرگاه های کم عرض، وجود املاک متروکه 
و مخروبه، عدم دسترسی نیروهای عملیاتی 
آتش نشــانی در مواقع حریق، غیراستاندارد 
بــودن زیرســاخت های بازار تهــران مانند 
شــبکه های جمع آوری فاضلاب و آب های 
ســطحی، توزیع برق، گازرسانی، مشکلات 
گره هــای ترافیکــی منطقه و حومــه بازار 

همچنین مکاتبه در شــهریور سال گذشــته با وزارت 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی مبنی بر 
وجــود ناهماهنگی بین وزارتخانه مزبور و شــهرداری 
منطقــه ۱2 در زمینه اعمال ضوابــط میراث فرهنگی 
در نقشه های اجرایی ســاختمان های در شرف صدور 

پروانه اشاره کرد.

مسائل و مشکلات بازار تهران فرادستگاهی است
بلندیان تاکید کرد: نظر به اینکه مســائل و مشکلات 

بازار تهران فرادســتگاهی است و تعدادی 
از وزارتخانه هــا و دســتگاه های اجرایــی 
کشــور از جملــه وزارتخانه هــای نیــرو، 
نفت، تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی، راه و 
شهرســازی، میراث فرهنگی و گردشگری 
و صنایع دستی، شهرداری تهران و سازمان 
اوقــاف و امــور خیریه از لحــاظ اجرایی و 
مدیریتی در بــازار تهران اعمال وظیفــه می کنند، 
به منظور ایجــاد عزم جــدی، برنامه ریزی صحیح و 
اجرای برنامه هــای کارشناســی و عملیاتی، وزارت 
کشــور به عنوان متولی نقش راهبــری و هماهنگی 
بین دســتگاه های دیگر را بر عهده داشــته باشــد و 
با توجه بــه اینکه هرگونــه اقدام اجرایــی نیازمند 
صرف هزینه مالی اســت، ضرورت دارد تأمین اعتبار 
مناســب با حجم فعالیت های اجرایی در راســتای 
ایمن ســازی و رفع خطر از بازار تهــران در اولویت 

قرار گیرد.

 وزارت کشور به عنوان متولی نقش راهبری 
و هماهنگی بین دستگاه های دیگر را بر عهده 

داشته باشد
معاون نظارت و بازرسی امور سیاسی و قضایی سازمان 
بازرسی به مسئولان مربوطه تأکید کرد: در صورت عدم 
اقدام مقتضی بنابر قانون با خاطیان و مســئولانی که 

مرتکب ترک فعل شوند، برخورد خواهد شد.
براســاس این گزارش، رونوشت نامه ارســالی به دفتر 
ریاست جمهوری به وزرای نفت، نیرو، راه و شهرسازی، 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی، تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی، وزیر کشور، فرمانده کل انتظامی، 
رئیس پلیس راهنمایــی و رانندگی فراجا، اســتاندار 
تهران، شــهردار تهران و رئیس ســازمان اوقاف و امور 

خیریه برای اقدام ارسال  شده است.

بازار

خریدار  رییس ســازمان حفاظت محیط 
زیســت گفت: ارزیابی پروژه رشت - آستارا 
طی ســال ۱۳78 به ســازمان ارسال شد و 
اقدامات رفت و برگشــتی آن در حال انجام 
اســت اما در ابتدا باید قــرارداد بین ایران و 
روسیه بســته می شــد چرا که تا قراردادی 
نباشد پروژه ای نیست که بخواهیم برای آن 

مجوزی صادر کنیم.
 علی ســلاجقه در نشســت خبــری هفته 
محیط زیســت  که در ســازمان حفاظت 
محیط زیســت برگــزار شــد، در ابتدای  
نشســت درباره ارزیابی زیســت محیطی 
راه آهن رشــت- آســتارا اظهار کرد: صدور 
و عدم صــدور مجوزها یکــی از بحث های 
اساسی محیط زیست اســت. ارزیابی پروژه 
رشت - آستارا طی ســال ۱۳78 به سازمان 
ارســال شــد البته هنوز  جوانــب مختلف 
زیســت محیطی این طرح در حال بررسی 

است.
وی افــزود: در آخرین بحــث چندین مورد 
وجود داشــته و همه ما تلاش می کنیم در 
راستای توسعه کشــور حمایت های لازم را 
داشــتیم. همکاران گزینه های بسیاری را 
ارائه دادند که به صورت تونــل و خط ریلی 
باشــد و بحث های رفت و برگشــتی وجود 
دارد و آنچه که در مرحلــه اقدام مورد تایید 
کارشناســان واقع نشــود، انجام نمی شود 
و ارزیابی زیســت محیطی همیشــه برای 
تمامی پروژه ها و اقدامــات در اولویت بوده 
است.ســلاجقه افــزود: ســامانه ارزیابی 
زیست محیطی برای شفاف ســازی ایجاد 
شده اســت و مردم می توانند تمام مراحل 
پروژه را در آن ســامانه ملاحظه کنند. تمام 
گزارش ها در آن سامانه قرار می گیرد و مردم 
می توانند در آن اظهار نظــر کنند و نظرات 
کارشناسی خود را قرار دهند و به طور قطع 

از آن دیدگاه ها استفاده لازم را خواهیم برد.
رییس ســازمان حفاظت محیط زیســت 
بااشــاره به رویکرد و فرامیــن مقام معظم 
رهبری در حــوزه محیط زیســت و اینکه 
محیط زیست مســئله تجملاتی و سیاسی 
نیســت و حیات مردم به آن وابسته است و 
باید از ســوی مردم و حکمرانی مورد توجه 
قرار گیرد این را هم گفت: در دولت مردمی 
و انقلابی هیچ پــروژه و طرحی در کشــور 
بدون مجوز محیط زیســت انجام نمی شود. 
زیرســاخت هایی در بعــد اقتصــادی باید 
شــکل می گرفت و اقتصاد برای پویا شدن 
و حل معضلات کشــور نیاز به توسعه دارد. 
کم توجهی هایی کــه به محیط زیســت و 
معیشــت مردم برخی مناطق شده ناشی از 

عدم توسعه است.

راه اندازی خانه های محیط زیست 
برای مردمی سازی محیط زیست

وی افزود: کمتر جلســه ای در هیات دولت 
است که مسئله محیط زیست در آن مطرح 
نشــود. اصل ۵۰ قانون اساســی حفاظت از 
محیط زیســت را وظیفه تک تــک مردم و 
دولت می داند ولی ما چندان به نقش مردم 
در این زمینــه توجه نداشــتیم. خانه های 
محیط زیســت به عنــوان یکی از شــقوق 
اثبات مردمی - انقلابی بــودن این دولت و 
در راســتای مردمی ســازی محیط زیست 
بر اســاس اصل ۵۰ قانون اساسی با نظارت 
مدیران کل و بــا رعایت ضوابط و دســتور 
العمــل ابلاغــی در ادارات کل، مــدارس، 
مساجد، کارخانه ها، دانشــگاه ها و... ایجاد 
شده اســت و به صورت دوره ای عملکرد این 
خانه ها توســط ســازمان حفاظت محیط 
زیســت ارزیابی می شــود. ایــن خانه ها با 
رعایت الگوی پیشــرفت ایرانی - اســلامی 
برای مردمی ســازی محیط زیست فعالیت 
می کنند.ســلاجقه ادامــه داد: بیــش از 
2۴۰۰ روستا در کشور داریم که در مناطق 
چهارگانــه محیط زیســت قــرار دارند و 
نشست های مســتمر در این مناطق برگزار 
می شود تا مردم احســاس نکنند که محیط 

زیست مانع زیست آن ها در آن مناطق شده 
است و ما برای معیشــت پایدار آن ها تلاش 

می کنیم.

ارسال لایحه جدید محیط زیستی
 به مجلس

وی افــزود: موضــوع مهم دیگــر حفاظت 
مشــارکتی اســت که مردم بایــد در کنار 
محیط زیست باشــند و در این زمینه لایحه 
مشارکتی را ســازمان به مجلس فرستاده 
و در ایــن زمینه مــردم در تکثیر گونه های 
کمیاب و حفظ زیستگاه مشارکت می کنند 
و رضایتمندی خوبی در میان آنان به وجود 
می آید بنابراین محیط زیســت را به عنوان 
یک زیرســاخت مهــم می داننــد و برای 

حفاظت از آن تلاش می کنند.
ســلاجقه ادامه داد: از بعد نیروهای انسانی 
اقدامات مناســبی انجام شــده و سرجمع 
بودجه ســازمان محیط زیســت میانگین 
۴2 درصد و به طــور کلی ۶۶ درصد افزایش 
داشته یعنی حدود ۱8 هزار میلیارد تومان 
در ۱۴۰2 برای ادارات هزینه می شــود و در 
بعد اجرا دستگاه ها و ادارات به صورت نسبتا 

مطلوب وظایف خود را انجام می دهند.

 در استان های شمالی کشور مکان یابی 
برای دفع زباله بسیار مشکل است

رییس ســازمان حفاظت محیط زیســت 
دربــاره پســماندهای شــمال کشــور  و 
آلودگی های ناشــی از آن ها اظهار کرد: این 
موضوع بــرای دولت و قوای ســه گانه یک 
مسئله بسیار مهم اســت. موضوعات کاملا 
بررسی شد و تلاش برای ساماندهی پسماند 
سراوان یک نمونه کامل از اقدامات سازمان 
اســت که به صورت ماهیانه جلساتی برگزار 
می شود و تمام استانداران و مدیران مربوطه 
در این جلسات شرکت می کنند و عدم ورود 
پســماند به آن مجموعه، ایزوله کردن آن از 
مجموعه های اطراف، عدم نشــت آلودگی 
حاصل از آن به آب هــا و ...  از جمله عواملی 
اســت که در این جلســات مطرح می شود. 
شهرداری رشت باید اقدامات مورد نیاز خود 
را انجام دهــد و از جمله مشــکلات در این 
راســتا تعویض کمتر از یک ساله شهرداران 
رشــت اســت که اقدامات را کند می کند. 
امیدواریم مشکل پسماند سراوان به زودی 
مرتفع شود. در اســتان های شمالی کشور 
مکان یابی برای دفع زباله بسیار مشکل است 
و گاز متانی که در آن منطقه تجمع می کند، 
باعث می شود محدودیت های بسیار زیادی 

برای این منطقه وجود داشته باشد.
وی ادامه داد: ضرورت مکان یابی به تصویب 
رسیده اســت و تنهــا  محل مناســب باید 
انتخاب شود سپس پســماند در آن منطقه  
دفن شــود و در مســئله زباله ســوزی که 
اقدامــات آن در حد ۴۰ درصــد در منطقه 

سراوان به نتیجه رسیده است.
 سلاجقه درباره دستگیری دو مدیر محیط 

زیستی طی ماه های گذشــته گفت: طبق 
اصلی کــه دولــت مردمی انقلابــی دارد و 
قولی کــه به مردم داده فســاد ســتیزی از 
اولویت ها و اقدامات مهم اســت کــه  باید 
کشف و برخورد شــود و آنچه که اتفاق افتاد 
توسط دســتگاه های ذیربط بوده و کسانی 
که دستگیر شــدند، پس از پیگیری آزاد و 
در شــغل خود مشغول هســتند و از نظر ما 
چگونگی دستگیری بســیار مهم است که 
حرمت افراد حفظ شــود. باید دستگاه های 
مســئول توضیحات کامل دهنــد که چه 
اتفاقی افتاده است. در این باره از دستگاه ها 

گله کردیم که آنها نیز با نظر ما موافق بودند.
رییس ســازمان حفاظت محیط زیســت 
دربــاره جوان گرایــی در حل مشــکلات 
محیط زیستی گفت: به شــجاعت جوانان و 
توان آن ها بســیار اعتقاد داریم و در سازمان 
به این موضوع توجه ویــژه داریم. نگاه ما به 
داخل ســازمان اســت تا نیروهای انسانی 
اگر ظرفیت داشــته باشــند، تمام مراحل 
مدیریتی را طــی کنند. حــدود ۴۵۰ نفر 
از مدیران ســازمان را بررســی کردیم که 
شایســتگی مدیریتــی دارنــد و درصدد 

جایگزینی مدیریتی هستیم.
وی درباره مســئله مردمی ســازی محیط 
زیست و ســازمان های مردم نهاد گفت: ما با 
ســمن ها ارتباط تنگاتنگی داریم. خیلی از 
نیروهای جهادی ســازمان در حوزه خاصی 
فعالیت می کنند و در حوزه محیط زیســت 
اطلاعات چندانی ندارند و معاونت آموزشی 
برنامه های آموزشی جهت ارتقای آن ها دارد 
چرا که مشــتاقانه پا به پای محیط زیســت 
هســتند و فعالیت می کنند و در تلاشیم در 

کشور این مشارکت ها را توسعه دهیم.

چه خبر از حقآبه هامون؟
رئیس ســازمان حفاظت محیط زیســت 
درباره تنش های آبی تــالاب هامون گفت: 
هیئت حاکمه افغانســتان به مسئله  حسن 
همجــواری بی توجه اســت که ایــن مورد 
ناشــی از دخالــت دولت های دیگر اســت 
امــا خوشــبختانه خودشــان هم بــه این 
نتیجه رسیده اند که مشــکل باید از طریق 
مذاکرات حل شود. ما به هیچ وجه از حقآبه 
مردم مان نمی گذریــم و از تمام ظرفیت ها 
برای پیگیری حق مردم شــریف سیستان 
اســتفاده می کنیم.ســلاجقه درباره اقدام 
قوه قضائیه در برخورد با مدیران متخلف در 
زمینه اجرای قانون هوای پاک گفت: هرجا 
قصوری باشــد باید برخورد شــود و در این 
زمینه با قوه قضائیــه همکاری خوبی داریم. 
آلودگی هوا یک مسئله چندوجهی است که 
پیش از همه وزارتخانه های کشــور، نیرو، 
صمت و جهاد کشاورزی باید اقدامات لازم 
را انجام دهند. ســازمان هم به عنوان ناظر 
وظایف خود را انجام داده است و گزارش ها 
را به طور مداوم برای دســتگاه های مربوطه 

ارسال می کند.

دیوار محیط زیست در برابر پروژه های 
ضد محیط زیست بلند است

وی دربــاره مجوزهــای زیســت محیطی 
برای پروژه هــا اظهار کرد: مجوز ســازمان 
محیط زیســت آخرین مجوزی اســت که 
صــادر می شــود و در صورت عــدم تایید 
این ســازمان از عملکرد یک پــروژه، تمام 
مجوزهای پیشــین لغو می شــود. در این 
دولت مکان یابی چند پروژه انجام شــده و 
در مقابل آن ها ایســتاده ایم و دیوار محیط 
زیست اتفاقا در برابر پروژه های ضد محیط 
زیســت بلند اســت.  آنچه که در بعد پروژه 
رشت - آســتارا وجود دارد ارزیابی زیست 
محیطی آن به سازمان از سال 78 ابلاغ شده 
است و اقدامات رفت و برگشتی آن در حال 
انجام اســت. در ابتدا باید قرارداد بین ایران 
و روسیه بسته می شــد چرا که تا قراردادی 
نباشد پروژه ای نیست که بخواهیم برای آن 

مجوزی صادر کنیم.
رئیس ســازمان حفاظت محیط زیســت با 
بیان اینکه اســتعلام برای مجــوز طولانی 
اســت، گفت: ســامانه های متعــددی در 
سازمان فعال است و ما سامانه های متعددی 
در ســازمان داریم که حدود 2۶ سازمان در 
ســامانه فعال هســتند و اصل بر شفافیت 
است اما شفافیت در حد مناسب برای مردم 

نه اطلاعاتی که در اختیار دشمن قرار گیرد.

افتتاح 100 پروژه در 18 استان طی 
هفته محیط زیست

 ســلاجقه ادامه داد: بیش از ۱۰۰ پروژه در 
هفته محیط زیست امســال افتتاح خواهد 
شــد که  این پروژه ها در ۱8 استان کشور و 
در حوزه هــای مختلــف از جملــه احداث 
تصفیه خانــه فاضــلاب، ارتقای سیســتم 
کنتــرل آلودگــی هــوا، اجرای سیســتم 
مکانیــزه کنتــرل گــرد و غبار، ایســتگاه 
سنجش آلودگی هوا، سیستم پایش برخط 
آلایندگی هــوا در خروجــی دودکش ها، 
پاســگاه محیط بانی، ســاختمان اداری، 
ایســتگاه پایش کیفی هوا برای ســنجش 
ذرات معلق، اســتقرار چرخه گردش متان، 
ســاختمان موزه  تنــوع زیســتی، تبدیل 
بی ســیم آنالوگ به دیجیتال، نمایشــگر 
اطلاع رسانی کیفیت هوا و افتتاح کلینیک 

رادیولوژی حیات وحش افتتاح می شوند.
وی درخصوص هزینه اجــرای این پروژه ها 
گفــت: ارزش ریالی این پروژه هــا افزون بر 
۱۰ هــزار و ۳۶ میلیــارد و ۶2 میلیون ریال 
اســت. ضمن اینکه بیش از ۱۰۱ میلیون و 
۶۵7 هزار و ۵۰۰ یــورو و ۱۰۳ میلیون و ۹۳ 
هزار و ۵۰۰ دلار نیز برای بهره برداری از این 

پروژه ها هزینه شده است.

اجازه مفسده و رانت خواری در قرق ها 
را نمی دهیم

سلاجقه درباره قرق های اختصاصی تصریح 
کرد: در بحث قرق های اختصاصی چندین 

درخواست را داشته ایم. ما بر نقش مردم در 
محیط زیست تاکید داریم اما همزمان نقش 
نظارتی خود را نیز به بهترین شــکل انجام 
خواهیم داد. به هیچ وجه اجازه مفســده و یا 
رانت خواری در خصوص قرق ها را نخواهیم 

داد.
وی دربــاره همکاری با برنامــه عمران ملل 
متحــد)UNDP( در خصــوص اجــرای 
پروژه معیشــت جایگزین مردم حاشــیه 
تالاب هامون گفت: این مورد به خوبی جلو 
می رفت اما اروپا به دلیل تحریم ها همکاری 
خــود را قطع کرد امــا ما وابســته به خارج 
نیســتیم و در داخل کشــور تامین اعتبار 

کردیم تا این پروژه با قدرت ادامه پیدا کند.
رئیس ســازمان حفاظت محیط زیســت 
درباره مکان یابی آرامستان جدید در تهران 
گفت: هر طرحی در شــهر تهران توســط 
سازمان محیط زیست نظارت می شود و این 

مورد نیز مستثنی نیست.

آبگیری سد چمشیر؛ مشکلی وجود 
ندارد

ســلاجقه درباره آبگیری ســد چمشــیر 
توضیح داد: برخی سازمان های مردم نهاد و 
بعضی از مراجع علمی کــه البته در این باره 
زیــاد تخصصی عمــل نکرده بودنــد، از ما 
مطالبه گری داشــتند. ما هم مطرح کردیم 
که اجــازه گتونــد دوم را نمی دهیم. بنده 
شخصا از مجموعه سد بازدید کردم و همراه 
با کارشناسان شوری آب را سنجیدیم و این 

نظارت همچنان ادامه دارد.
وی افــزود: بــا توجــه بــه تشــکیلات 
زمین شناســی در این منطقه بازدید منظم 
از مجموعه اهمیــت دارد و وقتی ما نتیجه 
تمام بازدیدها و گزارشــات مان را بررســی 
کردیم فق متوجه شــدیم که در بالادست 
سد روند مطلوبی داشتیم و مشکلی نیست 
اما در پایین دست شــوری رودخانه بالاتر و 
Ec حدود ۴۰۰۰ را اندازه گیری کردیم. در 
مجموع بر اساس داده هایی که روزانه از سد 

چمشیر به ما می رسد،مشکلی وجود ندارد.
پرداخت حقآبه دریاچه ارومیه اهمیت دارد

ســلاجقه درباره وضعیت دریاچــه ارومیه 
گفت: در بحــث دریاچه ارومیــه، تکالیف 
ســخت افزاری تقریبا تمام شــده است و تا 
پایان خرداد نیز ۱2۰ میلیون متر مکعب از 
تصفیه خانه تبریز به دریاچه می ریزد. ۳۰۰ 
میلیون متر مکعب هم از سد شهید کاظمی 
وارد شــد و از نظر بارش در ایــن حوضه نیز 

شرایط مطلوب است.
وی ادامه داد: در مجمــوع پرداخت حقآبه 
اســت که اهمیــت دارد و مــا در این مورد 
ایستاده ایم و تا حصول حقآبه پیگیر دریاچه 

ارومیه و  سایر تالاب های کشور هستیم.
سلاجقه در ادامه از استقرار دبیرخانه اجرایی 
و علمی کنفرانس بیــن المللی گرد و غبار در 
سازمان محیط زیســت خبر داد و گفت: این 
اقدام با توجــه به قطعنامــه مجمع عمومی 
ســازمان ملل متحد صورت گرفته اســت. 
گســترش دیپلماســی منطقه ای با حضور 
اثربخش در مجامع و کنوانســیون ها صورت 
گرفتــه و صندوق های منطقــه ای مبارزه و 

کنترل اثرات گرد و غبار ایجاد شده است.

علت مشاهده بیشتر یوزپلنگ های 
آسیایی چیست؟

وی دربــاره یوزپلنگ های آســیایی و علت 
مشــاهده بیش از پیش آن هــا اظهار کرد: 
دو مســئله در مشــاهده بیشــتر یوزها در 
محیط های مختلف وجــود دارد  که اولین 
مورد تجهیزات بیشتر همچون دوربین های 
مداربســته اســت کــه نصب می شــود و 
خشکسالی مســئله دیگری است که باعث 
می شود طعمه ها کاهش یابد و یوزپلنگ ها 
به محدوده زندگی انسان ها نزدیک و بیشتر 
مشاهده شــوند و این که بگوییم این گونه از 
خطر انقراض فاصله گرفتــه دور از انتظار و 

کمی زود است.

نامه سازمان بازرسی برای تسریع در ایمن سازی بازار بزرگ تهران
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فیلمساز سوری: 

سینما بهترین روش انتقال منطق مقاومت است
 فعال فرهنگی و فیلمســاز سوری، ســینمای ایران را بویژه در موضوع 
مقاومت پیشــتاز خواند و گفت: ســینما بهترین روش و شاید تنها راه 

انتقال منطق مقاومت به جهان است.
محمد ابوجدایل  اظهار داشــت: ایران در ســینما و فرهنگ مقاومت با 
برخورداری از ســینما و فیلمســازانی توانمند، پرچمدار کشــورهای 

اسلامی است.
شــهید ســلیمانی قهرمان محور مقاومت بود و فیلم های ســینمایی 
مشــترک از این حیث مهم اســت که می توان خیلی بهتر و بیشــتر به 

شهدای محور مقاومت پرداخت
وی ایران را پایتخت سینمای مقاومت عنوان کرد و برگزاری جشنواره 
فیلم ایثــار را گام بلندی در انتقال منطق و فرهنگ مقاومت دانســت و 
افزود: برگــزاری کارگاه های ســینمایی که در عراق و ســوریه نیز در 
حال برگزاری است در توســعه ارتباطات میان سینماگران کشورهای 
اسلامی و بویژه محور مقاومت با فیلمسازان ایرانی بسیار راهگشاست و 
از اساتید سینمای ایران به این کشورها برای برگزاری ورک شاپ هایی 

دعوت شده است.
این فعال فرهنگی با بیان این که جشــنواره ایثــار زمینه خوبی را برای 
ارتباط فیلمســازان جوان با هــم و ارائه تولیدات مشــترک در حوزه 
مقاومت فراهم کرده اســت گفت: خــلاء چنین تولیداتــی در حوزه 

مقاومت احساس می شود.
ابوجدایل با اشاره به عرضه اثری از یک فیلمســاز سوری درباره شهید 
ســلیمانی در جشــنواره فیلم ایثار که موفق به دریافت جایزه هم شد 
خاطرنشان کرد: این فیلم بعد از شهادت سردار ســلیمانی، نگاه مردم 
و فرماندهان سوری درباره این شــهید را بازگو می کند. شهید سلیمانی 
قهرمان محور مقاومت بود و فیلم های ســینمایی مشترک از این حیث 
مهم اســت که می توان خیلی بهتر و بیشتر به شــهدای محور مقاومت 

پرداخت.
فیلمساز سوری می گوید: جشنواره ایثار از این حیث که نخستین دوره 
بین المللی آن برگزار شــد، حائز اهمیت است؛ چرا که محور مقاومت به 
این جشــنواره ها نیاز دارد تا ایثار و شهادت و قهرمانان محور مقاومت را 

برای نسل حاضر و نسل های آتی نشان دهد.
وی از این جشنواره ها به عنوان دیپلماسی فرهنگی در قالب سینمایی 
نام برد و گفت: هدف ما از دعوت از میهمانان کشورهای محور مقاومت 
آشنایی فیلمسازان این کشــورها با هم بود. فیلمسازان ایرانی معروف 
هستند و فیلمسازان کشورهای اسلامی و محور مقاومت نیاز دارند که 

از سینمای ایران یاد بگیرند و جشنواره ایثار زمینه ساز این ارتباط بود.
ابوجدایل اظهار داشــت: خیلی از فیلمســازان معروف و سازمان های 
سینمایی کشورهای محور مقاومت و کشورهای عربی برای همکاری با 
ایران اعلام آمادگی کردند و نیاز اســت که کارگاه های سینمایی در این 

کشورها برگزار شود.

وی افزود: سطح سینمای این کشورها به سطح سینمای ایران نمی رسد 
و لازم اســت ایران از طریق این جشــنواره ها به فیلمسازان کشورهای 

حوزه مقاومت وصل شده و تجربیات خود را به آنها منتقل کند.
ابوجدایل درباره اهمیت جشنواره فیلم ایثار اظهار داشت: در جشنواره 
ایثار گفت و گوهایی میان فیلمســازان عراقی و عمانی با فیلمســازان 
ایرانی و دســت اندرکاران جشــنواره صــورت گرفت که بــر تولیدات 

مشترک در حوزه فیلم مقاومت تاکید داشتند.
وی افزود: ایران در عراق و سوریه شهدای بســیاری تقدیم کرده است. 
فرهنگ، جنگ و ایدئولوژی ما یکی اســت و فیلم های مشــترک باید 
در این میان ساخته شود. تجربه ایران در ســاخت آثار مشترک بسیار 

اهمیت دارد.
این فیلمساز ســوری ادامه داد: فیلم های مشــترک باعث می شود که 
ایدئولوژی مقاومت بهتر برای مردم کشــورهای حوزه مقاومت انتقال 
داده شــود که این مســاله در کشــورهای خارج از حوزه مقاومت هم 

اثرگذاری خود را دارد.
وی خاطرنشــان کرد: فیلمســازان عمانی خیلی انگیــزه دارند که با 
سینمای مقاومت ایران همکاری داشته باشــند. آثار مشترک در دیگر 
حوزه ها عرضه شــده اما خلاء ساخت آثار مشــترک در حوزه مقاومت 
احســاس می شــد و ایران با توانمندی که دارد زمینــه اش را دارد که 
پایتخت ســینمای مقاومت مقاومت و در مجموع تمامی کشــورهای 

مسلمان جهان باشد.
ابوجدایل ادامه داد: فیلمسازان ایرانی در منطقه و حتی جهان معروف 
هستند. فیلمسازانی مانند مجید مجیدی و ابراهیم حاتمی کیا معروف 
هستند و فیلم هایی مانند به وقت شام در ســوریه، عراق و لبنان اکران 

شده و مردم این کشورها تشنه چنین فیلم هایی هستند.
وی به فیلم محمد رســول الله مجید مجیدی اشــاره کرد و گفت: مردم 
کشورهای اســلامی از این اثر خیلی استقبال کردند. ســریالی مانند 
یوســف پیامبر هم از اســتقبال خوبی در منطقه برخوردار بود. وقتی 
این سریال در سوریه پخش می شد بیشــتر خیابان ها خالی از جمعیت 
می شــد و این برای مردم منطقه اعم از عراق، سوریه و مصر جذاب بود. 
فیلم محمد رســول الله مجید مجیدی و یوســف پیامبر تاثیرگذاری 

بیشتری نسبت به آثار مشابه در سال های قبل داشته است.

ود »ابوالهولِ« ایرانی به کانادا می ر
 فیلم کوتــاه »ابوالهول« ســاخته حمید یوســفی ششــمین حضور 
بین المللی خود را در بخش مسابقه جشــنواره آرک گیت کانادا خواهد 
داشــت.به گزارش روابــط عمومی فیلم کوتــاه »ابوالهــول«، این اثر 
ششــمین حضور خارجی خود را در بخش مسابقه ســومین جشنواره 

آرک گیت کانادا تجربه می کند.
سومین جشــنواره بین المللی آرک گیت به مدیریت عبدالرضا کاهانی 
2۱ الی 2۵ ژوئن 2۰2۳ )۳۱خــرداد -۴تیر ( در تورنتــو کانادا برگزار 

خواهد شد.
»ابوالهول« نوشــته حمید یوسفی و رومینا روشــن بین است و رومینا 
روشــن بین و علی خوش بین بازیگرانی هســتند که در این فیلم ایفای 

نقش  کرده اند.
حمید یوسفی ساخت فیلم های »ســینما نمایشگاه مجهول و داستان 

ما« و »سمعک« را در کارنامه خود دارد.
در خلاصه داستان این فیلم آمده اســت: مجسمه ابوالهول یا پدر ترس، 
غول افسانه ای مصر باستان و اسطوره ادیپ، مخلوطی از انسان و حیوان، 

شبیه سر انسان با پوشش زنان زمان مصر باستان است.
پخش بین المللی این فیلم کوتاه به عهده کمپانی ماداکتو است.

 Riverside ابوالهول« پیش از این در بیســت و یکمین جشــنواره«
 DEAآلمان، دهمین unDependence آمریکا، هشتمین جشنواره
OPEN AIR آلبانی، ششــمین trameindipendenti و چهلمین 

جشنواره Asolo ایتالیا حضور داشته است.

قاب

خریدار  گیتــی معینــی کــه زمانی از 
بازیگران پرُکار تلویزیون محســوب می شد، 
مدتی اســت در قاب تصویر دیده نمی شود 
و دلیل این اتفاق را مطرح نشدن پیشنهاد از 
سوی تلویزیون عنوان می کند. او می گوید: 
تلویزیون گوبا دیگر جای از ما بهتران شــده 
است و مدت هاست که کسی به من پیشنهاد 
کار نــداده اســت.این بازیگر در پاســخ به 
پرسشی درباره حال این روزهایش می گوید: 
خدا را شــکر حالم خوب اســت و می گذرد. 
معتقــدم در هر شــرایطی باید شــکرگزار 

خداوند باشیم؛ وگرنه ناسپاسی است.
وقتی از او می پرســیم چرا مدتی اســت در 
تلویزیون دیده نمی شوید؟ پاسخ می دهد: 
تلویزیون دیگر جای از ما بهتران شده است. 
مدت هاست از طرف پروژه های تلویزیونی 
پیشنهادی به من نشــده است و دعوتی هم 
نشده ام. در حال حاضر فقط یک تئاتر به نام 
»هوندا آدیداس« دارم که مشغول بازی در  
آن هستم. یک فیلم ســینمایی هم با آقای 
عطاران داشــتم که به زودی اکران خواهد 

شد. 
معینی در پاســخ به اینکه اگــر کار خوبی 
پیشنهاد شــود و از طرف تلویزیون دوباره 
دعوت به همکاری شــوید بازی می کنید؟ 
خاطرنشــان می کند: بله حتما هستم. چرا 
نباشــم. کار خوبی پیشنهاد شــود قطعا در 
خدمت مردم کشــورم خواهم بــود. کار و 
حرفه ما همین است. مگر می شود نباشیم. 
فقط من با خشــونت مخالفم. اگر کارهایی 
با خشــونت و نقش منفی به من پیشــنهاد 
شــود اصلًا قبول نمی کنم. اولین کارم هم 

اگر یادتان باشد »آینه عبرت« بود که بعدها 
خیلی از آن متنفر شدم چون دوست ندارم 
مردم با نفرت بــه من نگاه کننــد. از همان 
موقع رســما اعلام کردم که به هیچ عنوان 
کاری را که مردم دوســت نداشــته باشند 
انجام نمی دهم چون همیشــه دوست دارم 
در کارهایم خودم باشــم، نمــی خواهم ادا 

دربیاورم.
در ادامه وقتی از او می پرســیم صحبتی به 
عنوان پیشکسوت دارید؟ چنین اظهار می 
کند: بــه درد دل های مــا اهمیت چندانی 
نمی دهند. به عنــوان مثال اخیــراً پیامی 

برای مســکن آمــده بود که هرچه ســوال 
می کنیم می گویند باید به ســامانه مراجعه 
کنید. با خودشــان نمی گویند شــاید آدم 
ســواد ندارد، شاید ســامانه ندارد یا اصلًا ما 
پیر شــده ایم و بلد نیســتیم. کسی نیست 
ما را درســت راهنمایی کند. قشر هنرمند 
همیشه مظلوم واقع شده است. هنرمندانی 
هستند که تنها منبع درآمدی شان همین 
شغل بازیگری است و خیلی هایشان فقط با 
همین شــغل امرار معاش می کنند و حقوق 
دیگری ندارند. این انصاف نیست که ما قدر 

هنرمندانمان را ندانیم.

ایــن بازیگر قدیمــی دربــاره وضعیت این 
روزهای تلویزیون چنین مــی گوید: اینکه 
وضعیت تلویزیون، مثل سابق نیست به این 
خاطر است که هر فردی از راه آمده، مجری 
شده است. خیلی از مجریان خوبمان را کنار 
گذاشتند. حالا من کاری ندارم به برخی ها 
که حاشیه داشــته اند اما در نهایت ما خیلی 
مجریان قوی و توانمند داریم که می توانند 
کارهــای خوبی ارائه بدهنــد. خواهش می 

کنم آنها را برگردانید.
معینی در ادامه همین صحبت هایش درباره 
اولویت قرار دادن ســاخت سریال های طنزِ 

بامحتوا و مخاطب پسند از سوی تلویزیون 
خاطرنشــان می کند: تنها سرگرمی مردم 
در این روزها همیــن تلویزیون اســت اما 
متاســفانه در بخش طنز، خــط قرمزهای 
بســیاری ایجاد کرده اند. من به عنوان یک 
پیشکسوت پیشنهاد می دهم بگذارید مردم 
خنده روی لب هایشــان باشد و شاد باشند. 

کاری کنیم که ماندگار باشیم.
بازیگر ســریال های »مدرســه مادربزرگ 
ها«، »پلیس جوان«، »خانه به دوش«، »سه 
دونگ ســه دونگ« و »خوش نشین ها« که 
نسبت خویشاوندی نزدیکی با رضا عطاران 
دارد، سپس در پاســخ به این پرسش که آیا 
واقعا رضا عطــاران از تلویزیــون قهر کرده 
اســت؟ می گوید: رضا عطاران کارگردان و 
بازیگر بسیار باســواد و بااخلاقی است. باید 
بــا او کار کنید تا ببینید چقدر مرد اســت و 
مرام دارد. مردم هم واقعا دوستش دارند. در 
تلویزیون به او بی مهری شــده است؛ این در 
حالی است که ما باید این شــخصیت ها را 

حفظ کنیم.
ایــن بازیگر در عیــن حال مــی گوید: اگر 
بخواهند رضا عطــاران می آیــد فقط باید 
مردم از تــه دل بخواهنــد و تاکید کنند که 
کارهای عطــاران را مــی خواهنــد. رضا 
عطــاران در کارهایش واقعیــت های تلخ 
جامعه را به شکل طنز به تصویر می کشد. به 
قول چارلی چاپلین که می گفت با بغض می 

نویسم و با خنده می خوانم.
گیتی معینــی در پایان دربــاره آرزوهای 
چنین می گوید: آرزویم خوشــبختی همه 

جوانان و مردم عزیز کشورم است.

ابراهیم پشت کوهی از اجرای »مکبث زار« در روسیه گفت

وه ایرانی وس ها برای گر تمهیدات ویژه ر
خریدار  ابراهیم پشت کوهی که به تازگی نمایش »مکبث زار« را در جشنواره تئاتر 
سن پترزبورگ اجرا کرده است، دستاوردهای این سفر را تشــریح کرد و خبر داد که 
دست اندرکاران جشنواره برای اجرای این نمایش، ســالن تئاتر موزه ارمیتاژ را اجاره 

کرده اند.
نمایش »مکبث زار« با طراحی و کارگردانی ابراهیم پشت کوهی از جمله نمایش هایی 
است که سال گذشته در جشــنواره تئاتر فجر روی صحنه رفت و همان زمان از سوی 
مدیر جشنواره تئاتر رنگین کمان ســن پترزبورگ برای اجرا در این جشنواره دعوت 

شد.
پشــت کوهی که همراه با گروه اجرایی نمایش »مکبث زار« به تازگی از سفر به روسیه 
بازگشــته اســت، با ابراز خوشــنودی از بازخوردهای مثبت اجرای ایــن نمایش در 
این جشنواره به ایســنا گفت: نمایش ما تنها نمایشــی بود که به عنوان حسن ختام 
جشــنواره، روز اختتامیه ، ۱2 خرداد ماه، روی صحنه رفت. اغلب نمایش های شرکت 
کننده در جشنواره در سالن تئاتر تیوز ســن پترزبورگ اجرا داشتند ولی برای اجرای 
نمایش ما ســالن تئاتر موزه ارمیتاژ را اجاره کرده بودند. این ســالن، قدمتی بیش از 
دویست دارد البته از تکنولوژی های کاملا مدرن برخوردار است. خود موزه ارمیتاژ هم 
اولین موزه بزرگ روسیه و ســومین موزه مهم جهان به شمار می آید که گفته می شود 

بازدید از تمام بخش های آن بیش از ۳ سال زمان می برد.
او ادامه داد: امسال بیستمین دوره جشــنواره تئاتر رنگین کمان برگزار شد. در واقع 
تعریف این جشــنواره، تماشــاگران حرفه ای و جوان تئاتر اســت که هر سال در سن 
پترزبورگ برگزار می شود. با اینکه جشنواره ای غیر رقابتی است، ولی در اختتامیه آن، 

به نمایش ما به عنوان اثری ویژه، تندیس جشنواره و لوح تقدیر اهدا کردند.
پشــت کوهی با اشــاره به حضور دیگر گروه های بین المللی در این جشــنواره اضافه 
کرد: گروه های بسیار زیادی از اروپا، آمریکا و آســیا در این جشنواره شرکت داشتند 
و نمایش هایی از کشــورهایی همچون ژاپن، صربســتان، آمریکا، لیتوانی و ... در کنار 
چند اثر از خود روســیه اجرا شدند ولی متاســفانه به دلیل اینکه ویزای سفر ما خیلی 
دیرهنگام صادر شــد، روزهای پایانی جشنواره به روسیه رســیدیم و فرصت دیدن 

بسیاری از کارها را از دست دادیم.
این کارگردان افــزود: از جمله نکات جالب توجه در این جشــنواره ایــن بود که در 
منطقه ای که ما سکونت داشــتیم، تنها بیلبوردهای تبلیغاتی، بیلبوردهای جشنواره 

بود و کل فضای تبلیغات در اختیار این رویداد هنری قرار گرفته بود.
او که چندی پیش اجرای عمومــی این نمایش را در تالار اصلی مجموعه تئاتر شــهر 
روی صحنه برده، دربــاره تفاوت های احتمالی اجرای این نمایش در ایران و روســیه 
توضیح داد: تفاوتی نداشتیم. البته در اجرای روسیه زیرنویس روسی داشتیم. در این 
جشنواره مدیران تئاتر از کشورهای گوناگونی حضور داشتند و برای اجرای نمایش ما 
در کشورهایشان ابراز علاقه مندی کردند از جمله مدیر تئاتر الجزایر که پیش تر هم در 
جشنواره تئاتر فجر اجرای ما را دیده بود و حالا برای دومین بار آن را در روسیه هم دید. 
او خودش نمایشنامه »مکبث« را اجرا کرده ولی برایش بسیار جالب بود که ما اجرایی 

مدرن داشتیم و به نوعی نمایشنامه را معاصرسازی کرده بودیم. 
از ســوی دیگر از آنجاکه در اجرا از شیوه مه یر هولد، اســتاد بزرگ تئاتر روسیه و تئاتر 
بیومکانیک هم اســتفاده کــرده بودیم، این موضــوع هم مورد توجه تماشــاگران و 
هنرمندان روســی قرار گرفت و در گفتگویی که با یکی از اســتادان دانشگاه شان در 

تلویزیون روسیه داشتیم، به این موضوع هم اشاره شد.
به گفته پشــت کوهی، اختتامیه جشــنواره روی کشتی برگزار شــد و از آنجاکه  این 
جشــنواره، غیر رقابتی اســت، اختتامیه آن بیشتر فضایی برای آشــنایی گروه های 
شرکت کننده فراهم کرده بود.پشــتکوهی با بیان اینکه نمایش »مکبث زار« امسال 
چند ســفر بین المللی دیگر هم خواهد داشــت، درباره اجرای آن در دیگر شهرهای 
ایران نیز توضیح داد: بعد از اجرا در تالار اصلی مجموعه تئاتر شــهر که پیش از ســفر 
روسیه انجام شد، برنامه های دیگری برای اجرا در ایران هم داریم و درصددیم نمایش 
را در شــهرهایی مانند بندرعباس، رشــت، شــیراز و تهران اجرا کنیم.گروه اجرایی 
این نمایش به شــرح زیر هستند:نویســنده طراح و کارگردان :ابراهیم پشت کوهی، 
بازیگران: شــهروز دل افکار، گاتا عابدی، هادی عطایی، یاشار نادری، فهیمه موسوی، 
ســحر عبدالملکی، ســعید برجعلی، متین مکاری، جواد امیرپور، صابر رضایی، رضا 
جهانگیری، علی دولت یار، مجری طرح: شــبیر پرستار، طراح گریم:شقایق برهمتی، 
دستیار کارگردان:مونو عابدی، آهنگساز و خواننده:بهرنگ عباسپور، نوازندگان: پویا 

شمالی، علی پیلارام، محمدحسین بیات، مترجم زبان روسی: شروین درستی.

شناسه آگهی:1507167

آگهی مناقصه عمومی
  یک مرحله ای ) نوبت دوم (

اداره کل بهزیستی استان چهار محال و بختیاری در نظر 
دارد در اجرای ماده 22 قانون مدیریت خدمات کشوری و آئین نامه 
اجرایی آن ارایه خدمات فعالیتهای اورژانس اجتماعی ) خدمات 
مشاوره ، مددکاری اجتماعی ، بازدید از منزل ، حمایت یابی ، 
مددکاری گروهی ، کاربافرد و خانواده ، مشاوره و روان درمانی 
و خانواده ( را در اداره کل بهزیستی از طریق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت   setadiran.irبر مبنای قیمت پایه از طریق 
مناقصه به صورت الکترونیکی با مشارکت بخش غیر دولتی انجام 
دهد. لذا متقاضیان مي توانند جهت مشاهده جزئیات مورد مناقصه 

به سایت مذكور مراجعه نمایند . 
زمان انتشار در سایت :  1402/03/18  

 مهلت دریافت اسناد مناقصه : تا تاریخ 1402/03/20 
آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت : 1402/03/30

زمان بازگشایی : 1402/03/31 
زمان اعلام به برنده : 1402/03/31

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/03/16 
تاریخ  انتشار نوبت دوم:1402/03/17

روابط عمومی اداره کل بهزیستی
 استان چهارمحال و بختیاری

فراخوان مناقصات عمومي یک مرحله اي 

روابط عمومی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای ایلام

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان ایلام در نظر دارد نسبت به برگزاری مناقصات ذیل اقدام نماید:
رشته مورد نیازمبلغ تضمین-ریالبرآوردمدت اجراموضوع مناقصهشماره مناقصه

خرید ،تهیه ونصب تابلو ،علائم 83/402/28
وتجهیزات ایمنی 

راه وترابری663/572/5000/0003/178/625/000ماه

تهیه ونصب تابلوهای اطلاعاتی 83/402/29
راههای استان فاز 1

راه وترابری 9148/237/521/4877/411/876/074ماه

آخرین مهلت دریافت اسناد مناقصه : 1402/03/17
آخرین مهلت تحویل پیشنهادات: 1402/03/28

تاریخ بازگشایي پاكات :  1402/03/29
نوع تضمین: تضمین معتبر شرکت در فرآیند ارجاع کار به صورت یک یا ترکیبی از ضمانت نامه های موضوع بندهای الف ،ب،پ،ج،چ و ح ماده 4 آیین نامه 

تضمین معاملات دولتی )شماره 123402/ت 50659ه مورخ 94/09/22 می باشد. 
فیش واریزي نقدي بحساب سپرده   4067063707760765- تمرکز وجوه سپرده  نزد بانک ملی مرکزی می باشد

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکات و مراحل بعد از آن از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی مراحل ثبت نام در سایت مذکور 
و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. ضمنا اصل ضمانت نامه فرآیند ارجاع کار علاوه بر ثبت در سامانه ستاد باید در 

پاکت مهروامضا شده  پیش از زمان  آخرین مهلت تحویل پیشنهادات به آدرس ذیل تحویل گردد. 
محل تحویل پاكت الف-   ایلام – بلوار مدرس –اداره كل راهداري و  حمل و نقل جاده اي استان ایلام –واحد دبیر خانه 

جهت دریافت  اطلاعات  مناقصه به سایت اینترنتی www.setadiran.ir , مراجعه نمایید .
تلفن تماس08433362922- 08433330195-08433338400 –اداره پیمان و رسیدگی      فاکس 3341638

تاریخ انتشار نوبت اول:1402/03/16 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/03/17

 نوبت دوم

اد     اره کل راهد     اری و حمل و نقل جاد     ه ای 
شناسه آگهی:1508289استان ایلام

آگهی موضوع ماده 3 قانون ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف

 و وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون، تعیین تکلیف را بر 
اساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آرای 

ذیل تایید نموده اند.
1- رای شماره 140160330001013569 پرونده کلاسه 

1401114430001001389 احمــد بــزر افشــان فرزنــد بهــرام علی 
در ششــدانگ یک باب ســاختمان به مســاحت 150 مترمربع پلاک شــماره 
10473/14 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی مع الواســطه از دو تن از ورثه مرحوم سید علی چهل اخترانی بنام 

های لعیا و فاطمه شهرت هر دو چهل اخترانی. )م الف 17071 (
2- رای شماره 140260330001001105 پرونده کلاسه 

1402114430001000003 حسن صفائی فرزند علی اکبر در ششدانگ 
یک باب ســاختمان به مساحت 160 مترمربع پلاک شماره 10868 و 10869 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 

7665 مورخ 1401/10/11 دفترخانه 111 قم . )م الف 17073 (
3- رای شماره 140260330001000001 پرونده کلاسه 

1401114430001001329 احمد زینلو فرزند شــعبان در ششــدانگ 
یک باب ســاختمان به مساحت 198/70 مترمربع پلاک شماره 11203/176 
اصلــی واقع در قــم بخش یک حوزه ثبــت ملک اداره یک قــم مبایعه نامه 
عادی مع الواسطه از غلامعلی عباســی به موجب سند رسمی شماره 29079 
مورخ 1337/12/27 دفترخانه 3 قم و تقســیم نامه شــماره 37528 مورخ 

1355/11/09 دفترخانه 6 قم .)م الف 17074(
که مورد تایید قرار گرفته و از آنجایی که مقرر گردیده پس از نشــر آگهی و 
انقضای مورد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی 
به مالکین مشــاعی مراتــب در دو نوبت به فاصلــه 15 روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی 
نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید 
آن را اخذ و ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواســت خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی آن را به این 
اداره تحویل نمایند لازم به توضیح اســت که صدور ســند بر اساس قانون 

مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/03/1

تاریخ انتشار نوبت دوم :1402/03/17
مهرداد میرشکرائی – رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

رادیو نمایش در هفته جدید دو سریال جدید »تلفن« 
و »بر آب های آبی آرام« را به روی آنتن می برد.

»تلفن« و »بر آب های آبی آرام« از جمله ســریال های 
جدید رادیو نمایش هســتند که در هفتــه پیش رو به 

روی آنتن خواهند رفت.
»تلفن« به نویســندگی مرضیه بامیری و ســردبیری 
ملیحه مرادی جعفری درباره زنی است که با یک تماس 
مشکوک راهی جاده می شود، آنجا دچار برف و کولاک 

می شــود و به اشــتباه ســر از مرکز روانی درمی آورد 
و بستری می شود. همســرش بعد از مدتی از یافتن او 
ناامید می شود و با اتفاقاتی که فکر می کند نقشه قبلی 
رها بوده، تصمیم به فراموش کردن او می گیرد ولی در 

لحظه آخر خبری از رها می رسد و او به دنبال همسرش 
می رود.همچنین ســریال رادیویی »بــر آب های آبی 
آرام« هم از شنبه، 2۰ خرداد ســاعت 2۳ و ۳۰ به روی 

آنتن می رود.

رادیو
وز رضوی و بیوک میرزایی پخش ۲ سریال جدید با صدای بهر
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میدان

 ســرمربی ســابق تیم ملی تکواندو، گفت: دوســتان 
خودشان مقصر شکســت تکواندو در مسابقات جهانی 
باکو هستند و نباید دوباره دنبال مقصر بگردند.مرتضی 
کریمی در خصــوص عملکرد ضعیــف تکواندوکاران 
ایران در مســابقات جهانی باکو، اظهار داشــت: بخش 
اصلی این نتایــج، به قبــل از مســابقات بازمی گردد 
که پس از مثبت شدن تســت  دوپینگ 2 تکواندوکار، 
دوستان به جای مدیریت کردن  بحران  و ایجاد آرامش 
در اردو، به دنبــال متهم کردن دیگران بوده و فشــار و 
استرس زیادی به تیم  وارد کردند.وی افزود: مسئولان 

فدراســیون می دانند در ماجرای دوپینگ از 
کجا ضربه خوردند اما جســارت بیان کردن 
آن را ندارند و می خواســتند دیگران را مقصر 
جلوه دهند.کریمی گفت: مساله مهم دیگر، 
فقر تکنیکــی  بازیکنان ما بود کــه به وضوح 
دیده شــد. حریفان به خوبی برابر بازیکنان 
ما از تکنیک های  مختلف استفاده می کردند 

اما هوگوپوشــان  ما فقط از یک روش  بهره  برده و از دور 
مبارزه کردن  را بلد نبودند.وی با بیــان اینکه به وضوح 
مشــخص شــد تکواندو ایران از دنیا عقب افتاده است، 

گفت: اینکه کارشناســان از فدراسیون دور 
هســتند، اتفاق خوبی نیســت. فکر می کنم  
رئیس فدراسیون بر خلاف شعارهای  قبل از 
انتخاباتش، حرکت می کند.سرمربی باتجربه 
تکواندو ایران، عنوان کرد: اکنون دوســتان 
پشــت طلای ناهید کیانی پنهان شــده اند، 
البته حرفی هم بــرای گفتــن ندارند. مثل 
جهانی مکزیک که با شکست همراه شد و به راحتی  از آن 
عبور کردند از کنار این مسابقات نیز می گذرند.کریمی 
در خصوص نگرانی های ایجاد شــده بــرای تکواندو در 

هانگژو و پاریس، گفت: اصلا ببینیــم این تیم می تواند 
سهمیه بگیرد که بخواهد در المپیک موفق باشد. به غیر 
از ناهید کیانی، دیگر نفرات شانســی برای کسب سهمیه 
از طریق رنکینگ سیســتم ندارند و باید به فکر 2 سهمیه 
قاره ای باشند.وی گفت: تکواندو روز جهان، جنگندگی  و 
تکنیک زدن  است که ما آن را نداشتیم. با روش تدافعی و 
خراب کردن حریف، نمی شود به موفقیت رسید. تکواندو 
واقعی این مبارزاتی  نیســت که ما از ایران  دیدیم. وقتی 
بیشتر نفرات تیم در دور نخســت حذف می شوند، یعنی 

شما شکست خورده اید و باید واقعیت را قبول کنید.

مدافع تیم فوتبال امید ایران بــرای طی مراحل نهایی 
قرارداد خود به قطر ســفر کرد. اردوی تیم فوتبال امید 

ایران در حالی همزمان با اردوی تیم ملی بزرگســالان 
آغاز شــد که امیر قلعه نویی ترجیــح داد محمدامین 

حزباوی را به اردوی تیم امید بفرستد تا او در تورنمنت 
عراق حاضر شــود.حزباوی که به تازگــی قرارداد پنج 

ساله ای را با باشگاه الســد قطر امضا کرده است پس از 
دو روز حضور در تمرینات تیم امید به قطر سفر کرد.

تکواندو

امید

ایمان گودرزی  با پایان لیگ های سراســر 
دنیا گمانه زنی ها در مــورد آینده بازیکنان 
شروع شده است، لژیونرهای ایرانی نیز از این 
قاعده مستثنی نیستند. در فصلی که گذشت 
از ســطح یک اروپا تا تیم های حاشیه خلیج 
فارس بازیکنان ایرانی زیادی به خود دیدند. 
حال با پایان فصــل آینده بســیاری از این 
بازیکنان در ابهام قرار دارد. حال بســیاری از 
لژیونرها یا با اتمام قرارداد یا فسخ آن بازیکن 
آزاد شــده اند و آینده نامشخصی پیش روی 
آن ها قرار گرفته اســت. از طرفی بازیکنانی 
مثل مهدی طارمی و سردار آزمون که با تیم 
های فعلی خــود قرارداد دارند با پیشــنهاد 
های جدیدی روبرو شده اند، با توجه به اخبار 
منتشــر شــده به ارزیابی وضعیت آنها برای 

فصل پیش رو می پردازیم؛

مهدی طارمی
شاید با ثبات ترین لژیونر ایرانی حال حاضر 
ایران مهاجم بوشــهری تیم پورتو باشــد. 
مهدی طارمی طی سه ســال حضور در این 
تیم روند رو به رشدی که داشته و فصل اخیر 
را هم به بهترین شــکل ممکن تمام کرده، 
حالا مورد توجه باشگاه های مختلف اروپایی 
قرار گرفته که جدی تریــن آن به تیم های 
ترکیه ای مرتبط می شود ولی این ملی پوش 
ایرانی فعلا تصمیمی برای آینده اش نگرفته 
اســت. مهاجم ایرانی پورتو که قهرمانی در 
لیگ برتر، ســوپر جام و جام حذفی فوتبال 
پرتغال را همراه با این باشــگاه تجربه کرده، 
در فصــل اخیر بــا 22 گل به عنــوان آقای 
گلی دســت یافت و شب گذشــته نیز کاپ 
حذفی را بالای ســر برُد تا حداقل حق خود 
و تیمش را در این فصل به دســت بیاورد. با 
وجود اینکه مهــدی طارمی فصل آینده هم 
با باشــگاه پورتو قرارداد دارد، اما شــایعات 
پیرامون جدایی او بیشــتر از همیشه مطرح 
شــده و در هفته های گذشــته به بالاترین 
حد خود رســیده، اما این ملی پوش ایرانی با 
اتمام تمام بازی هــای تیمش در فصل 2۳-

2۰22 به این مسئله واکنش نشان داد.
مهدی طارمی پس از کسب موفقیت همراه 
پورتو در جــام حذفی پرتغال، در جشــن 
قهرمانی تیمش عنوان کرد: »می خواهم از 
همه هواداران تشــکر کنم. ما نگرش بسیار 
خوبی نشــان دادیم و هرگز تسلیم نشدیم. 
بازی ســختی مقابل براگا بود، اما با حمایت 
هواداران که پشتیبانی باورنکردنی داشتند، 

موفق شدیم به برتری برسیم.« او در واکنش 
به سوال مهم درباره قطع همکاری با پورتو و 
انتقال به یک باشگاه دیگر در نقل و انتقالات 
تابستانی، پاسخ کوتاه و جالب توجهی داد: 
»خروج؟ من هنوز با پورتو قرارداد دارم و در 
اینجا هســتم.« با توجه به شرایط خوبی که 
مهدی طارمی طی سه سال حضور در پورتو 
داشــته، بعید نیســت فصل آینده نیز برای 
تداوم درخشش و کســب افتخارات بیشتر، 
دوباره همین باشــگاه را انتخــاب کند و در 

سطح بالای فنی بماند.

سردار آزمون
بعد از یــک فصل و نیم به نظر می رســد که 
سردار آزمون به آخرین روزهای حضور خود 
در بایرلورکوزن نزدیک شده است. بازیکنی 
که پس از حضور طولانی در فوتبال روســیه 
راهی یکی از معتبرترین لیگ های دنیا شد 
اما شواهد و گزارش ها حاکی از آن است که او 
و لورکوزن به خط پایان رسیده اند. سردار در 
نقل و انتقالات و انتقالات زمستانی نیز فقط 
یک گام تا ترک بای آره نا فاصله داشــت و تا 
آستانه حضور در مارسی فرانسه پیش رفت؛ 
موضوعی که خود او نیــز در یکی از مصاحبه 
های خود به آن اشــاره کرده بود. با این حال 
این انتقال در آخرین لحظات منتفی شــد 
تا این مهاجــم ملی پوش ایرانــی در جمع 
شاکردان ژابی آلونســو ماندگار شود. حالا 

بعد از چند ماه دوباره آزمون در آستانه ترک 
لورکوزن قرار گرفته است. بیلد هفته گذشته 
خبر داد که این مهاجم ایرانــی دوباه مورد 
توجه مارســی قرار گرفته و به نظر می رسد 
که حضور در این باشــگاه فرانسوی محتمل 

ترین مقصد برای سردار محسوب می شود.

حسین کنعانی زادگان، شجاع 
خلیل زاده

دو مدافع وسط تیم الاهلی قطر قراردادشان 
با این تیم به پایان رســید و هفته گذشــته 
رئیس باشــگاه الاهلــی در مصاحبه ای با 
نشــریه الوطن قطر در خصــوص وضعیت 
بازیکنان خارجی خود و آینده شجاع خلیل 
زاده و محمدحســین کنعانی زادگان گفت: 
»زوج ایرانی و بازیکن صربستانی، تیم را در 
پایان فصل ترک خواهند کــرد. ما تصمیم 
گرفتیم از بین بازیکنــان خارجی، بازیکن 
اردنی و الجزایری خود را حفظ کنیم.« پیش 
از این رســانه های قطــری از علاقه کنعانی 
زادگان به ادامــه دادن در قطــر و امارات و 
بازگشت شجاع خلیل زاده به ایران صحبت 
کرده بودند. به نظر می رســد انتخاب بعدی 
این دو بازیکن تیمی از لیگ داخلی باشــد 
باید منتظر بمانیم و ببینیم تیم ســابق آنها 
پیشــنهادی برای به خدکــت گرفتن آنها 
ارائه خواهد کرد یا مشــتری از شهر دیگری 
خواهد رســید. الاهلی در 22 بازی به ۶ برد، 

۶ تساوی و ۱۰ باخت رسید و با 2۴ امتیاز در 
رده هشتم جدول ۱2 تیمه قطر قرار گرفت.

امید ابراهیمی
پس از پایان لیگ ســتارگان قطر باشــگاه 
ها به دنبــال تقویت خود بــرای فصل بعد 
هســتند. باوجود آنکه هنوز باشگاه الوکره 
رسما درباره فهرســت خود برای فصل بعد 
توضیحی نداده اســت اما امیــد ابراهیمی 
تنها بازیکنی اســت که جدایــی او قطعی 
شــده اســت و آن به دو دلیل است: نخست 
اینکه قــرارداد او با الوکره به پایان رســیده 
اســت و دوم اینکه ۳۶ سال سن دارد. به این 
ترتیب ابراهیمی بعد از دو فصــل از الوکره 
جدا خواهد شد. او از ســال 2۰۱8 در لیگ 
ســتارگان قطر بازی می کنــد و پیش بینی 
می شــود که به فوتبــال ایــران برگردد. 
استقلال یکی از مشتریان اصلی این بازیکن 

به حساب می آید.

امیر حسین حسین زاده
استقلالی ها در لیگ بیست و یکم در حالی 
عنوان قهرمانی را به خــود اختصاص دادند 
که بدون شک امیرحسین حسین زاده یکی 
از موثرترین بازیکنان این تیم محسوب می 
شد. مهره جوانی که از ســایپا به جمع آبی 
پوشــان پیوســت و فرهاد مجیدی اعتقاد 
بســیار زیادی به او داشــت. حســین زاده 

تابستان سال گذشــته از استقلال جدا شد 
و به فوتبال بلژیک رفــت. حضوری که البته 
برایش چنــدان موفقیت آمیز نبــود و این 
بازیکن جام جهانی را هم از دست داد. حالا 
خبرها حکایت از آن دارد که امیرحســین 
دوبــاره مد نظر اســتقلالی ها قــرار دارد و 
مذاکرات با باشگاه شارلروا احتمالا به زودی 
آغاز خواهد شــد. بعضی از افــراد حاضر در 
مجموعه اســتقلال معتقدند اگر کادرفنی 
به طور جدی روی امیرحســین نظر داشته 
باشد باشگاه حاضر است با بلژیکی ها حتی 
برای اینکه حســین زاده را به صورت قرضی 
برای مدت یک فصل در اختیــار بگیرد نیز 
مذاکره کند. نکته اینجاســت که قایدی و 
محبی هر دو بازیکنان قرضی هســتند و در 
پایان فصل باید به تیــم های خود در امارات 
و پرتغال بازگردند به همین خاطر استقلالی 
ها درصدد هســتند تا اگر ایــن دو نفر را از 
دست دادند با جذب نفرات جانشین مانع از 

کاهش قدرت تهاجمی تیم خود شوند.

احمد نوراللهی
هافبک ملی پوش ایرانی بعد از درخشــش 
در ترکیب پرسپولیس دو فصل پیش راهی 
لیگ امارات شد. هافبک ملی پوش ایرانی در 
فصل اول حضورش در کنــار مهدی قائدی 
در ترکیب شــباب الاهلی عملکرد رضایت 
بخشی داشــت. بعد از گذشــت یک فصل 
مهدی قائدی به اســتقلال برگشــت ولی 
نوراللهی با کســب رضایت ژاردیم سرمربی 
سرشــناس الاهلی در لیگ امارات ماندنی 
شد. ستاره سابق پرســپولیس در این فصل 
کولاک کرد و به یکــی از مهره های کلیدی 
شباب الاهلی تبدیل شــد. احمد نوراللهی 
بعد از یک فصل درخشان شــب گذشته با 
شباب الاهلی جشــن قهرمانی در لیگ برتر 
امــارات را برگزار کرد. درخشــش هافبک 
ملی پوش کشورمان در امارات باعث شد تا 
ارزش این بازیکن به 2 میلیون یورو) تقریبا 
۱۱۶ میلیارد تومان( برسد. نوراللهی وقتی 
از پرسپولیس جدا شــد و راهی امارات شد 
۱.۵ میلیون یورو ارزش داشــت. او تا فصل 
گذشــته همین ارزش را حفظ کــرد ولی با 
قهرمانی در لیگ امارات رشــد نیم میلیون 
یورویی) 28 میلیاردی تومــان( پیدا کرد. 
درخشش هافبک تیم ملی ایران باعث شده 
تا باشگاه الاتحاد قهرمان لیگ عربستان به 

دنبال جذب این بازیکن باشد.

کریمی: دنبال متهم نگردند؛ خودشان مقصر شکست تکواندو هستند

جدایی پدیده از عنایتی

افغانستان چه عایدی برای ما دارد؟

انتقاد از کیفیت پایین جام تختی
خریدار  عضو شــورای فنی کشتی فرنگی 
گفت: غلامرضا تختی فرد کوچکی در دنیای 
کشتی نیســت، وقتی به نام این شخصیت 
مســابقه برگزار می کنند بایــد هر طور که 
می شد حداقل ۶ تا 7 تیم خارجی هم دعوت 

می کردند.
بهرام مشتاقی، درباره سطح مسابقات جام 
تختی گفت: مســابقات جام تختــی به نام 
کسی است که پرچم دار کشــتی ایران و در 
جهان برای خودش اســم و رسمی داشت و 
هم اکنون هم دارد، اما متأســفانه مسابقات 

در حد و نام این کشتی گیر نبود.
وی ادامــه داد: غلامرضا تختی فرد کوچکی 
در دنیای کشــتی نیســت، وقتی به نام این 
شخصیت مســابقه برگزار می کنند باید هر 
طور که می شــد حداقل ۶ تا 7 تیم خارجی 
هم دعوت می کردند. متأســفانه مسابقه ای 
که برگزار شــد اصلًا در شــأن و شخصیت 
غلامرضــا تختی نبود، درســت اســت که 
فدراسیون و ســرمربیان تیم های ملی این 
مسابقه را انتخابی تیم ملی دانستند و از آن 
ســود بردند اما واقعیتش این است که بارها 
دیدیم برخی کشــتی گیران در چرخه تیم 

ملی خودشان را نشــان دادند اما در انتخاب 
نهایی برای تیم ملی جز گزینه ها نبودند. از 
گذشــته تا به الان ما یک مســابقه انتخابی 
داشــتیم که دو مرحله بود و کشتی گیران 
برای این مسابقه آماده می شدند و در نهایت 

بهترین نفرات را انتخاب می کردیم.

مگر دبیر و مربیان تیم ملی با جام 
تختی ملی پوش می شدند؟

عضو شورای فنی کشتی فرنگی عنوان کرد: 
الان شرایط طوری شده که کشتی گیران را 
از مســابقات مختلف انتخاب می کنند و نام 
آن را هم چرخه انتخابی گذاشــتند. سوال 
من اینجاســت الان همین آقایــان دبیر، 
درســتکار و رنگرز در گذشته به این صورت 
کشتی می گرفتند و دوبنده تیم ملی را بر تن 
می کردند؟ تیم ملــی در قدیم در دو مرحله 
برگزار می شد ولی الان همه چیز فرق کرده 

و امیدوارم که سود ببرند.

جام تختی به نفع کشتی گیران عراقی 
و افغانستانی شد تا ایرانی ها!

مشــتاقی گفت: حضور تیم های مثل عراق 

و افغانســتان در مســابقات جام تختی چه 
عایده ای برای ما دارد؟! این کشــورها اصلًا 
کشــتی گیر خوب ندارند. فدراســیون باید 
هر طور که می شــد حتی با پول خرج کردن 
کشــتی گیران روس را بــه این مســابقات 
دعــوت می کــرد تا ســطح رقابت هــا بالا 
می رفت. در زمان طالقانی او برای مسابقات 
جام تختی، بلیط تهیــه می کرد تا قهرمانان 
دنیا حضــور پیدا کنند. رئیس فدراســیون 
کشــتی بودجــه دارد کــه مــدام در حال 
ساختمان سازی اســت، اما برای مسابقات 
جام تختی پول ندارد کشــتی گیران مطرح 

دعوت کند؟

حسن یزدانی سطح مسابقات
 را بالا برد

وی گفت: حســن یزدانی وزنه کشتی آزاد 
است، او در مسابقات جام تختی شرکت کرد 
تا سطح این رقابت ها بالا برود. این انتخابی 
تیم ملی نیســت. آیا سایر کشــتی گیران 
در ســطح دنیا به ما اهمیت دادند و در این 
رقابت ها شرکت کردند؟! این مسابقه بیشتر 
به نفع کشتی گیران عراقی و افغانستانی شد 

نه کشــتی گیران ایرانی. این خیلی بد است 
که مســابقه به نام بزرگان کشــتی برگزار 
می شــود اما از سایر کشــتی گیران در دنیا 
کسی حاضر نباشد در این رقابت ها شرکت 

کند.

کار کشتی فرنگی در المپیک و 
بازی های آسیایی سخت است

مشتاقی در رابطه با وضعیت کشتی فرنگی 
عنوان کرد: مــا دو رویداد بزرگ ســهمیه 
المپیــک و بازی های آســیایی را پیش رو 
داریم، درست است تیم ملی کشتی فرنگی 
در مســابقه قهرمانی آسیا مدال های خوبی 

کســب کرد اما ایــن رقابت هــا در اولویت 
اصلی نیست، ولی بازی های آسیایی در حد 
قهرمانی جهان است. در بازی های آسیایی 
کار کشــتی فرنگی خیلی ســخت اســت، 
البته کشــتی فرنگی با رنگــرز خوب پیش 
می رود او جز مربیان اســتاندارد بالاســت 
که کشــتی نوین را بلد اســت. ولی ما نباید 
در باد مدال های قهرمانی آســیا بخوابیم و 
فکر کنیم می توانیم در بازی های آسیایی و 
قهرمانی جهان همان مدال ها را تکرار کنیم، 
کار بسیار سخت اســت، اما تیم ما دست و 
پا بسته نیســت و می توانیم در المپیک هم 

بالای ۴ تا سهمیه المپیک کسب کنیم.

»امیدوارم این آخرین تنفس باشد«
دلیل تعویق مجمع مهم هیات مدیره استقلال

در شــرایطی که قرار بود هیات مدیره باشــگاه اســتقلال تغییر کند و 
شــرایط 28 نامزد برای حضور در این باشگاه بررسی شــده بود اما این 

موضوع به هفته آینده موکول شد.
 مجموع عمومی فوق العاده باشــگاه اســتقلال در حالــی صبح  دیروز 
برگزار شد که قرار بود هیأت مدیره آبی پوشان تغییر کند و نفرات جدید 
معرفی بشــوند اما تنها 2۳ دقیقه از شروع مجمع گذشــته بود که این 

جلسه خاتمه پیدا کرد.
وزیر ورزش و اعضای هیات مدیره اســتقلال در این جلسه غایب بودند 
تا تصمیم برای تغییرات از سوی سازمان خصوصی سازی را تحت تاثیر 

خود قرار بدهند.
طبق اعلام پایــگاه خبری وزارت ورزش و جوانان قرار شــد یکشــنبه 
هفته آینده مجمع باشگاه اســتقلال بار دیگر تشکیل جلسه بدهد تا در 

خصوص اعضای هیات مدیره تصمیم گیری شود.

این در حالی است که حسین قربانزاده رئیس سازمان خصوصی سازی 
پس از پایان جلســه دلیل اتفاقات رخ داده را این طور شرح داد: »امروز 
صبح در مجمع باشگاه استقلال حضور پیدا کردم و علیرغم فوریت لازم 
در تعیین تکلیف مدیریت باشــگاه ها و آمادگی بــرای انتخاب اعضای 
هیأت مدیره جدید بر اساس نتیجه عملکرد کمیته نظارت مشترک که 
حاصل بررسی رزومه و انجام مصاحبه با 28 نامزد عضویت هیأت مدیره 
بود، به درخواســت وزیر محترم ورزش و جوانان جهت بررسی و اظهار 
نظر نهایی ایشــان، تا روز یکشنبه ســاعت ۱۰ صبح تنفس اعلام شد. 

انشاءالله این آخرین تعویق و تنفس باشد.«

سرمربی قایقرانی روئینگ ایران:
در حرف دنبال مدال المپیک هستیم

ســرمربی تیم قایقرانی روئینگ ایران بعد از کســب ۶ مدال توســط 
شاگردانش در مسابقات بزرگ مســکو گفت: وقتی حرف کسب مدال 
المپیک را می زنیم باید امکانات مان هم برابر با کشــورهای صاحب نام 
این رشته باشد. شصت و دومین دوره مسابقات قایقرانی روئینگ بزرگ 
مسکو با کسب ۶ مدال شامل یک نقره و ۵ برنز توسط تیم ایران به پایان 
رسید. در این رقابت ها، ورزشکارانی از کشورهای بلاروس، ازبکستان، 
روسیه، قزاقســتان، صربســتان، ارمنســتان و ایران در قالب 2۵ تیم 

شرکت داشتند.
افشین فرزام سرمربی تیم روئینگ کشورمان در گفتگو با خبرنگار مهر 
گفت: حضور تیم های مختلفی از کشــورهای روســیه، بلاروس حتی 
قزاقستان، ازبکســتان و صربســتان در این رویداد مشخص کرده بود 
که این رقابت ها باید سطح بالایی باشــد. قهرمانان المپیک و جهانی و 
عنوان داران این کشورها بخصوص کشور میزبان و بلاروس در تیم های 
مختلف پخش شــده بودند و همین باعث شده بود در برخی مواد رقابت 

برای ما سخت شود.

وی با بیان اینکه این رویداد با حضور 2۵ تیم و بیش از هزار ورزشکار در 
مواد مختلف برگزار شد، افزود: کشــورها برای حضور در این مسابقات 
آزاد بودند و به همین دلیل در هر ماده با تعداد زیادی ورزشــکار مواجه 
می شــدیم. میزبان، این رقابت ها را تحت قوانین بین المللی انجام نداد 
چرا که اگر این کار را می کرد باید یک تیم از هر کشــور در مســابقات 
شرکت می کرد و مسابقات مرحله شــانس مجدد داشت اما این دو بند 
حذف شده بود. به همین دلیل شــاهد حضور چندین تیم از یک کشور 
بودیم. همین طور در هر گروه بندی فقط ورزشــکاران اول گروه راهی 
فینال می شدند و مرحله شانس مجدد از برگزاری مسابقات حذف شده 

بود تا به این ترتیب بتوانند رقابت ها را در سه روز به اتمام برسانند.
وی خاطرنشــان کرد: از نتایج تیــم رضایت دارم. ما قبــل از بازی های 
آسیایی می خواستیم که تیم در یک مسابقه ســخت و فشرده شرکت 
کند و به نوعی بچه ها در شرایط شبیه ســازی با رقابت های مهم اصلی 
محک بخوردند. عملکرد بچه ها به نوعی توقعات مــا را برای بازی های 
آســیایی برآورده کرد. البته حضورمان در مســابقات مسکو و تمرین 
و رقابت در این پیســت عالی و با امکانات اســتاندارد و برگزاری بسیار 

منسجم و قوی میزبان خوب بود.
ســرمربی تیم روئینگ ایران در مورد اینکه »آیا این ترکیب تیم اعزامی 
ایران به بازی های آســیایی را تشــکیل خواهند داد؟« گفت: 8۰ تا ۹۰ 
درصد همین ترکیــب خواهند بود. البته چند ورزشــکار هم داریم که 
همراه ما نبودند و در یکی دو ماه آینده در رقابت ها ارزیابی می شوند و در 

نهایت برای قرار گرفتند در ترکیب نهایی ارزیابی خواهند شد.
وی در خصوص اینکه با توجه به عدم داشــتن پیســت مسافت دو هزار 
متر مسابقاتی باید در مسابقات بین المللی شرکت داشته باشیم تاکید 
کرد: باید قبل از حضور در بازی های آســیایی زمینه حضورمان در چند 
مسابقه تدارکاتی فراهم شود. البته شاید نتوانیم با همه تیم برویم و تنها 
با یکی دو ورزشکار در تک ماده ها در مسابقات بین المللی حضور داشته 

باشیم.
»وقتی ورزشــکاران ما راهی مســابقات بین المللی می شوند با دیدن 
پیست استاندارد روئینگ افســوس نبود این امکانات را نمی خورند؟« 
فرزام در پاسخ به این سئوال یادآور شد: ورزشکاران روسیه ای حاضر در 
مسابقات از شهرهای مختلفی به مســکو آمده بودند. با وجود اینکه این 
پیست یک پیست استاندارد و با مجموعه امکانات مدرن و خوبی بود باز 
هم ورزشکاران می گفتند ما این پیست را برای تمرین قبول نداریم و در 
شهرها و پیست های دیگر یا در رودخانه هایی با مسافت زیاد اردو زده و 

مسابقه می دهند.
ســرمربی تیم ملی روئینگ قایقرانی در پایان گفــت: ما نباید در حرف 
فقط دنبال المپیکی شــدن و مدال المپیک باشیم. باید بستر و امکانات 
کسب مدال المپیک هم فراهم شــود و روی کیفیت مکان های تمرین 
و مســابقات هم کار کنیم. وقتی حرف از مدال المپیــک می زنیم باید 
امکاناتمان هم مانند کشــورهای صاحبنامی چون چین، روسیه، کره 
باشــد. باید در برنامه ریزی ها و شــرایط تمرین و امکانات از آنها کپی 

برداری کنیم تا بتوانیم به موفقیت برسیم.



رشت   اســتاندار گیلان گفت: با توجه به 
اهمیت آزادراه قزوین - رشــت در کاهش بار 
ترافیکی منطقه و نقش آن در توسعه گیلان 
این پروژه مهم را با نگاه حمایتی ملی تا پایان 

سال جاری تکمیل می کنیم.
اسدالله عباســی در جلسه شــورای اداری 
استان گیلان که با حضور محمدباقر قالیباف، 
رئیس مجلس شورای اسلامی در فرمانداری 
شهرستان رودبار برگزار شــد، با بیان اینکه 
گیلان با تقدیم هشــت هزار شــهید یکی از 
ولایتمدار ترین اســتان های کشــور است، 
اظهار کرد: ســفر ریاســت مجلس شورای 
اســلامی به گیلان برای دومیــن بار در یک 
سال اخیر نشان دهنده اهمیت این استان در 

حوزه های مختلف است.
وی با اشاره به رفع برخی از مشکلات گیلان 
در عرصه های زیرســاختی گفــت: در طی 
یک سال و نیم گذشــته اقدامات خوبی برای 
رفع مشکلات اســتان انجام شده است ولی 
برای رفع برخی دیگــر از معضلات و تکمیل 
پروژه های مهم اســتان نیاز به حمایت ملی 

داریم.
استاندار گیلان عنوان کرد: رودبار با توجه به 
ویژگی های خود پیشانی استان گیلان بوده 
و از لحاظ وسعت برترین شهرستان گیلان و 
همچنین در حوزه کشــاورزی، گردشگری 
و صنایع دســتی دارای ویژگی های مهمی 

است.
عباســی با تاکید بر رفع بسیاری از مشکلات 

کارخانجات صنعتی در گیلان در چند وقت 
اخیر بیان کرد: بــا تلاش های صورت گرفته 
تاکنون بیش از ۱۷۸ واحد تولیدی و صنعتی 
گیلان احیا شده اســت که بخش اعظمی از 

آنان در شهرستان رودبار است.
وی با بیان اینکه در برخی از ایام سال به اندازه 
میزان  جمعیت گیلان مسافر وارد این استان 
می شود، تصریح کرد: در گیلان شاهد حضور 
گردشگران بسیار زیادی هستیم لذا با توجه 
به حضور گردشگران برای تامین ماحیتاج از 

جمله مرغ و نان به هیچ  مشکلی برنخوردیم.
نماینده عالی دولت در گیلان از رتبه سومی 
این اســتان در تولید مرغ در ســطح کشور 
خبر داد و گفت: با توجه به نیاز استان اکنون 
میزان تولید مرغ در این استان به روزانه ۵۰۰ 

تن رسیده است که نیاز داخلی استان است.
عباســی ادامه داد: بخش قابــل توجه ای از 
مرغ استان های همجوار مانند البرز، قزوین، 
تهران و اردبیل توســط واحدهای تولید مرغ 

گیلان تامین می شود.
وی با بیان اینکه گیــلان در عرصه تولیدات 
کشــاورزی و از جمله برنــج دارای رتبه دوم 
کشوری است، افزود: درخصوص تامین منابع 
آبی همواره دارای مشــکلاتی بودیم ولی با 
مدیریت جهادی مشــکلی برای شالیکاران 

ایجاد نشده و این امر در حال کنترل است.
استاندار گیلان با اشاره به اهمیت توربین های 
بادی و انرژی خورشــیدی در تامین انرژی 
اســتان، بیان کرد: در حوزه انرژی مثل برق و 

گاز نگذاشــتیم مردم دچار مشکل شوند که 
مهمترین دلیل آن اســتفاده از توربین های 
بادی در لوشــان و تلاش برای بهره مندی از 

انرژی خورشیدی در شهرستان رودبار است.
عباســی، احیاء کارخانه معدن ســنگرود را 
نمــاد مدیریت جهادی دولت ســیزدهم در 
کشور دانست و تصریح کرد: در این کارخانه 
حدود ۳۰۰۰ نفر مشــغول به فعالیت بودند 
که در چند سال گذشته به دلیل برخی سوء 
مدیریت ها نابود شد، ولی با پیگیری مدیران 
اســتانی و تلاش های وزیر وقت صمت، این 
کارخانه احیا شده و مراحل تامین تجهیزات 

در حال انجام است.
وی با تاکیــد بر لزوم توجه بــه ارزش افزوده 
و جلوگیــری از خام فروشــی محصــولات 
کشــاورزی در گیلان گفــت: ۱۰  محصول 
کشاورزی ارزش افزوده در گیلان وجود دارد؛ 
به طوری کــه در حوزه زیتون بــه جای خام 
فروشی اقدام به تولید ارزش افزوده از جمله 
روغن کشی کرده و اکنون ۵۰ کارخانه روغن 
کشی زیتون در این شهرســتان مشغول به 

فعالیت هستند.
نماینــده عالــی دولــت در گیلان بــا ابراز 
خرســندی از کاهش نرخ بیــکاری در این 

اســتان افزود: یکــی از شــعارهای دولت 
سیزدهم کاهش نرخ بیکاری در کشور است 
و اکنون نــرخ بیکاری در گیلان نســبت به 
میانگین کشوری ۱.۳ درصد کمتر است و در 

تلاشیم این آمار را کاهشی کنیم.
عباسی همچنین با اشــاره به اهمیت آزادراه 
قزوین - رشــت در توســعه گیلان و کاهش 
بار ترافیکــی منطقه خاطرنشــان کرد: این 
آزادراه دارای اهمیت بوده و در ســفر ریاست 
محترم جمهوری اعتباراتــی در نظر گرفته 
شده اســت؛ از این رو در تلاشیم تا این هشت 

کیلومتر را تا پایان سال تکمیل کنیم.

آذربایجان غربی مدیرعامل شــرکت گاز  ارومیه-رحیــم   جباردخت  
آذربایجان غربی گفت: بهره برداری گاز ۵۰ روســتا و کلنگ زنی گازرسانی به 
۱۲۰ روستای دیگر همزمان با سفر مدیرعامل شــرکت ملی گاز ایران انجام 
می گیرد. علیرضا شــیخی اظهار کرد: همزمان با سفر مدیرعامل شرکت ملی 
گاز ایران طی روز چهارشنبه ۱۷ خردادماه، گازرسانی به ۵۰ روستا با ۵ هزار و 
۴۳ خانوار که باعث افزایش دو درصدی ضریب نفوذ گاز روستایی می شود، به 

بهره برداری خواهد رسید.

وی با اشاره به ۳۵۰ کیلومتر لوله گذاری برای گازدار کردن این روستاها، افزود: این 
روستاها در شهرستانهای خوی، سلماس، شوط، شاهین دژ، اشنویه، پیرانشهر، 
ارومیه، نقده، مهاباد، بوکان، تکاب و سردشت بوده و برای گازرسانی به این روستاها، 
۱۸۱ میلیارد تومان اعتبار صرف شده است. به گفته وی، گازرسانی به ۳۱ صنعت 

عمده با صرف ۱۷ میلیارد تومان نیز افتتاح خواهد شد.
مدیرعامل شرکت گاز آذربایجان غربی در ادامه با اشاره به برنامه ریزی کلنگ زنی 
گازرسانی به شهر ۱۲۵۰ خانواری قطور طی سفر مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران، 

خاطرنشان کرد: علاوه بر این کلنگ گازرسانی به ۱۲۰ روستا و ۵ هزار و ۸۱۵ خانوار 
نیز همزمان با این سفر به زمین زده می شود.

شیخی با اشاره به افزایش دو درصدی ضریب نفوذ گاز استان در صورت اتمام این 
پروژه ها، یادآور شد: اعتبار برآورد شده برای این پروژه ها ۷۶۴ میلیارد تومان بوده 

است.
 وی همچنین گفت: کلنگ زنی گازرسانی به ۵۶ صنعت عمده با برآورد ۴۹ میلیارد 

تومان اعتبار از دیگر برنامه های سفر معاون وزیر نفت به آذربایجان غربی است.

اهواز –محمد مجدم    با هدف ارتقاء سطح آگاهی و آشنایی دانشجویان رشته 
HSE دانشگاه علمی کاربردی خانه کارگر تشکیلات استان خوزستان از پیشرفت 
 HSE های صنعت نفت و شرکت نفت و گاز اروندان ، به همت ادارات روابط عمومی و

دومین اردوی راهیان پیشرفت این شرکت برگزار شد.
امید نصیری رئیس روابط عمومی شــرکت نفت و گاز اروندان در حاشیه بازدید 
دانشجویان از تاسیسات نفتی این شرکت گفت: در راستای اجرای منویات رهبر 
معظم  انقلاب مبنی بر جهاد تبیین و بازگو کردن دســتاوردهای نظام جمهوری 
اســلامی و نشــر اخبار امید آفرینی در تمامی حوزه ها از جملــه صنعت نفت، 
بهترین راهکار در راستای ابهام زدایی و هویت سازی برای مردم بویژه جوانان که 
ممکن است در معرض اخبار مسموم رسانه ها و شبکه های معاند مبنی بر ناتوانی 
صنعتگران و تولیدکنندگان ایرانی قرار گیرند، تشریح دستاوردهای غرور آفرین و 

تلاشهای کارکنان خط مقدم تولید نفت را ضروری دانست.

وی عنوان کرد: دانشــجویان و دانش آموزان کشــور هم اکنون از پیشرفت های 
بزرگ در صنعت نفت به عنوان مهمترین محرکه توسعه فناوری کشور که نقش و 
جایگاه ارزشمندی در تحقق اقتصاد مقاومتی و دانش بنیان دارد بی خبر هستند 

و لازم است آنها به همراه اساتید و معلمان، با این صنعت بیش از پیش آشنا شوند 
و از نزدیک شاهد خودکفایی، پیشرفتها و ترقی در امور راهبری تولید نفت و گاز و 

ساخت تجهیزات توسط سازندگان ایرانی در این صنعت عظیم قرار گیرند.
رئیس روابط عمومی شرکت نفت و گاز اروندان ادامه داد: در راستای جهاد تبیین 
صورت گرفته، با همکاری اداره HSE امروز در تاسیسات بهره برداری غرب کارون 
این شرکت دومین اردوی راهیان پیشرفت اجرا شد و در این اردو بازدیدکنندگان 
با برخی از ملزومات و تجهیزات ایمنی و آتش نشانی در صنعت نفت و همچنین 
دستاوردها و تلاشهای بی وقفه متخصصان جوان شــاغل در شرکت نفت و گاز 

اروندان آشنا شدند.
نصیری گفت: در این بازدید، دانشجویان از نزدیک بی اثر شدن تحریم ها و رسیدن به 
اهداف استخراج نفت را با مشاهده میدانی و دریافت اطلاعات ارائه شده کارشناسان 

از میزان افزایش رُشد تولید در این شرکت مشاهده نمودند.

آذربایجان غربی
همزمان با سفر مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران صورت می گیرد؛

وستای آذربایجان غربی بهره برداری و کلنگ زنی گازرسانی به ۱۷۰ ر

وندان ار گاز  و  نفت  شرکت  در   HSE رشته  دانشجویان  پیشرفت  راهیان  اردوی  برگزاری 

کرمانشاه-حسنافخارزاده   شهردار کرمانشاه گفت 
: مرکز اسناد شهرداری با ظرفیت ۵۰ هزار پرونده با قطر ۱۲ 

سانتی متر، راه اندازی شده است.
نادر نوروزی شــهردار کرمانشاه در مراســم راه اندازی 
نخستین مرکز اســناد و آرشیو شــهرداری های کشور 
در کرمانشــاه، گفت : انباشــت پرونده ها از دغدغه های 
شهرداری بود؛ لذا با هدف کاهش هزینه ها، صرفه جویی 
در زمان، افزایش سرعت عمل و دسترسی بهتر به اسناد 
براســاس محتوا و نوع و جلوگیری از آسیب به پرونده ها، 
مرکز اسناد شهرداری با ظرفیت ۵۰ هزار پرونده با قطر ۱۲ 

سانتی متر احداث شد.
وی با بیان اینکه نگهداری ســوابق موضوعی بسیار مهم 
است، افزود: نیازمند رجوع به سوابق در تصمیم گیری ها 
هستیم؛ بنابراین وجود شرایط استاندارد برای نگهداری 
پرونده ها در قالب مرکز اســناد جزو اولویت های کاری 

شهرداری است.
شهردار کرمانشاه اعتبار اختصاص یافته برای راه اندازی 
مرکز اسناد شهرداری کرمانشاه را ۳۰ میلیارد ریال دانست 

و خاطرنشــان کرد: با یک برنامه ی زمان بندی دقیق کار 
اسکن تمام پرونده ها انجام شده است.

کاوه مردافکن، معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی 
شهرداری کرمانشاه در این مراسم ضمن تشکر از همراهی 
و پیگیری شهردار کرمانشــاه برای احداث مرکز اسناد، 
تصریح کرد: پیش از این، پرونده های کاغذی در مناطق 
شهرداری انباشته شده بود و در معرض آسیب قرار داشت. 
تمام پرونده های کاغذی جمع آوری و به مرکز اســناد با 

۵۰۰ مترمربع مساحت منتقل شده است.

گرگان-مهنازمحمدزمانی  مدیر عامل شــرکت 
توزیع برق گلستان گفت: از ابتدای ماه خرداد با گرم شدن 
هوا مصرف برق در اســتان روند افزایشی داشته و در این 
مدت حدود ۷۰۰ مگاوات مصرف برق نسبت به ماه های 

فروردین واردیبهشت رشد داشته است.
احمد موسوی با اشــاره به افزایش  ۱۸ درصدی مصرف 
انرژی در استان، اظهار داشت: از ابتدای ماه خرداد با گرم 
شدن هوا مصرف برق در اســتان روند افزایشی داشته و 
در این مدت حدود ۷۰۰ مگاوات مصرف برق نســبت به 

ماه های فروردین  و اردیبهشت رشد داشته است.
مدیرعامل شرکت توزیع برق اســتان گلستان افزود: در 
زمان پیک مصرف برق گلســتانی ها به بیش از ۱۲۳۷ 
مگاوات رسیده که افزایش ۷۰۰ مگاواتی را نشان می دهد.

وی با بیان اینکه حدود ۶۵۰ هزار مشــترک برق استان 
گلستان مشترکان خانگی هســتند، افزود: برای اینکه 
با مشکل خاموشــی برق خانگی مواجه نشویم علاوه بر 
هماهنگی با صنایع، پاداش هایی را هم برای کم مصرف ها 

در نظر گرفته ایم.

موســوی گفت: در این طرح به ازای هر کیلو وات کاهش 
مصرف نسبت به پارسال مشترکان خانگی ۲ هزار تومان 

پاداش کم مصرفی دریافت می کنند.
مدیرعامل شرکت توزیع برق اســتان گلستان به مردم 
توصیه کرد: برای مدیریت مصرف برق کولر و اسپیلت ها 
خود را در دمای ۲۴ درجــه تنظیم و برای خنک کردن از 
کولر و پنکه استفاده کنند و در ساعات پیک ۱۲ ظهر تا ۱۷ 
عصر از لوازم پرمصرف برقی به طور همزمان استفاده نکنند 

و در طول روز برای روشنایی از نور طبیعی استفاده شود.

کرمانشاه گلستان

راه اندازی مرکز اسناد شهرداری کرمانشاه افزایش ۷۰۰ مگاواتی مصرف برق در استان گلستان

استاندار گیلان:

وین - رشت تا پایان امسال تکمیل می شود آزادراه قز

برگزاری آزمون مجدد ویژه غایبین موجه
 در امتحانات هماهنگ پایه نهم، دهم و یازدهم

اصفهان-مریم مومنی   دانش آموزان پایه های نهم، دهم و یازدهم دوره 
روزانه که به دلایل موجه در امتحانات هماهنگ ۱۴۰۲ دروس رشــته خود 
شــرکت ننموده اند می توانند در آزمون هماهنگ دروس خود طبق برنامه 

امتحان اعلام شده، در فرصت مجدد این آزمون ها شرکت نمایند.
 طبق برنامه اعلام شده توسط آموزش و پرورش، غایبین موجه پایه های روزانه دهم 
و یازدهم می توانند در روزهای دوشنبه ۲۹ خرداد و چهارشنبه ۳۱ خرداد ماه 

۱۴۰۲، طبق برنامه امتحانی در آزمون های هماهنگ شرکت نمایند.
برنامه امتحانات غایبین پایه نهم روزانه، بزرگســالان و از راه دور شامل همه 

دروس  می باشد که از تاریخ ۳تیرماه لغایت ۱۲تیر ماه برگزار می شود.

از سوی معاونت توسعه وزارت بهداشت اعلام شد ؛
 دانشگاه علوم پزشکی مازندران 

»پیشتاز در توسعه« 
ساری-امیری فر   در ششمین همایش معاونان توسعه مدیریت و منابع 
وزارت بهداشت و درمان و آموزش پزشکی، دانشگاه علوم پزشکی مازندران 

به عنوان دانشگاه پیشتاز در توسعه در سال ۱۴۰۱ انتخاب شد. 
در ششمین همایش کشوری معاونان توسعه مدیریت، منابع و برنامه  ریزی 
دانشگاه  های علوم پزشکی کشور که با حضور معاون توسعه مدیریت، منابع 
و برنامه  ریزی وزارت بهداشت، باهدف بررســی عملکرد معاونت  ها در سال 
گذشــته و افزایش بهره  وری، در تهران برگزار شــد؛ دانشگاه علوم پزشکی 

مازندران به  عنوان »دانشگاه پیشتاز در توسعه در سال ۱۴۰۱« انتخاب شد.
در این همایش، تندیس ویژه و لوح ســپاس انتخاب دانشگاه علوم پزشکی 
مازندران به عنوان دانشگاه پیشتاز، از سوی دکتر بهروز رحیمی معاون توسعه 
مدیریت و منابع وزارت بهداشت به دکتر سید حبیب کاظمی، معاون توسعه 

مدیریت، منابع و برنامه ریزی دانشگاه علوم پزشکی مازندران اهدا شد.

برگزاری کارگاه مهارت های زندگی قرآنی
 در شهرداری اسلامشهر

اسلامشهر-میرخلیل شیدایی نشست تداعی کارگاه مهارتهای زندگی 
قرآنی به منظور یادآوری و بازیابی مطالب مطرح شده در کارگاه در دارالقرآن 

سازمان فرهنگی شهرداری اسلامشهر برگزار شد.
 به گزارش مرکز ارتباطات شهرداری اسلامشهر ؛ به منظور یادآوری و بازیابی مطالب 
کارگاه مهارت های زندگی قرآنی کارگاه آموزشــی با حضور »سید محسن 
خدام حسینی«، مدرس دوره و با شرکت ۷۰ تن از بانوان ، در سالن همایش شهید 

بهشتی دارالقرآن سازمان فرهنگی شهرداری اسلامشهر برگزار شد.
 این دوره ها با بهره گیــری از دوره های دفتر مطالعات راهبردی ســازمان 
دارالقرآن الکریم در قالب کارگاه های آشنایی با مهارتهای زندگی قرآنی، سعی 
در تعلیمات لازم در خودسازی و بحث های معنوی دارد و از مباحث اصلی این 

کارگاه می توان به »انسان، سلامتی، قرآن و زندگی« اشاره داشت.
در پایان این نشست، اعضاء به بیان ســؤالات، تجربیات و دغدغه های خود 
باحضور »معصومه محمدی« و »رضوان نــوروزی«، از مربیان این کارگاه، 

پرداختند.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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همدان

کتابخانه سیار شهری در ۴ منطقه همدان مستقر می شوند
مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان همدان  همدان-ذلیخا کرمی

از استقرار کتابخانه سیار شهری در چهار نقطه از شهر همدان در ایام تابستان خبر داد.
معصومه ابراهیمی هژیر گفت: با هدف گسترش فرهنگ کتابخوانی، کتابخانه سیار 
شهری توسط کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان همدان در چهار نقطه از شهر 
همدان که دارای کتابخانه کانون پرورش فکری نیســتند در طول تابستان فعالیت 

می کند.
او با بیان اینکه ایــن کتابخانه ســیار از روز ۱۶ خردادماه تا ۱۵ شــهریورماه به ارائه 
فعالیت های فرهنگی هنری از قبیل امانت کتاب، ســفال گری، بازی و سرگرمی، 

اوریگامی، قصه گویی و نقاشــی می پردازد، افزود: تاکنون هیچ کتابخانه تخصصی 
کودک و نوجوانی در این مناطق فعالیت نداشته است.

مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان همدان گفت: ۳۲ سال است که 
کتابخانه های سیار روستایی کانون پرورش فکری استان همدان فعالیت می کنند. 
کانون پرورش فکری دارای ۹ کتابخانه سیار در شهر های همدان، ملایر، تویسرکان، 
نهاوند، بهار، فامنین، رزن و کبودرآهنگ اســت که هر یک ۲۰ روســتای محروم و 

کم برخوردار را پوشش می دهد.
ابراهیمی گفت: خدمات فرهنگی و هنری مربیان سیار به این ۱۸۰ روستا کاملا رایگان 

است و در مناسبت های ملی مذهبی برنامه های متنوع با همکاری دهیاری، بسیج و 
مدیر مدرسه برای دانش آموزان اجرا می کنند. 

او گفت: با توجه به درخواست مردم، نیازسنجی و مدیریت اقتضایی آغاز فعالیت در 
مناطق توسعه یافته و مرفه شهر که هر روز ثروتمندتر می شوند و به دلیل استفاده از 
تکنولوژی، اوقات فراغتشان بیشتر می شود، قرار است کتابخانه سیار همدان، شنبه  ها 
در شهرک بهشــتی پارک خانواده، یکشــنبه ها در پارک اعتمادیه، دوشنبه ها در 
استادان پارک سپیده و سه شنبه ها در سعیدیه پارک سعیدیه از ساعت ۸:۳۰ تا ۱۲:۳۰ 

مستقر و به امانت کتاب و انجام فعالیت های فرهنگی بپردازد.

خوزستان

آگهی موضوع ماده 3 قانون ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف

 ووضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
هیــات حل اختلاف مســتقر در اداره ثبت اســناد و املاک منطقه دو قم 
تصرفــات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشــکیلی طبق قانون، 
تعیین تکلیف را بر اساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود 

در پرونده به شرح آرای ذیل تایید نموده اند.
1- رای شماره 140260330002001799 پرونده کلاسه 

1401114430002001930 اباذر دشتیان فرزند موسی، ششدانگ 
قطعــه زمین که در آن احداث بنا شــده به مســاحت 120 مترمربع در 
قسمتی از پلاک شــماره فرعی از 1898/111 اصلی واقع در قم بخش 
حــوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی ســند قطعی شــماره 
46449 مــورخ 1385/12/28 دفترخانــه 13 قــم و موروثی. )م الف 

) 17066
2- رای شماره 140260330002001803 پرونده کلاسه

 1401114430002002041 مجیــد حســینخانی فرزند محمدعلی، 
ششــدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 236/37 
مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از باقیمانده 1955 اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 
شماره 186096 مورخ 1396/5/18 دفترخانه 3 قم. )م الف 17067 (

3- رای شماره 140260330002000578 پرونده کلاسه 
1401114430002001899 فرهاد بوریائی فرزند صمد، ششــدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شــده به مساحت 70/30 مترمربع در 
قســمتی از پلاک شــماره فرعی از 1949 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبــت ملک اداره دو قم مبایعــه نامه عادی و خریداری مع الواســطه از 

محمدرضا شاکری . )م الف 17068(
4- رای شماره 140260330002001927 پرونده کلاسه

 1401114430002001907 داود نظری فرزند علی اصغر، ششدانگ 
قطعــه زمین که در آن احداث بنا شــده به مســاحت 130 مترمربع در 
قســمتی از پلاک شــماره فرعی از 2389 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسین 
یامولا بمیزان 117 سهم صفحه 468 دفتر 390 و شرکت تعاونی مسکن 

پرسنل هنگ ژاندارمری بمیزان 13 مترمربع. )م الف 17069 (
5-رای شماره 140260330002001679 پرونده کلاسه 

1401114430002001792 جعفر عطائی فرزند حســین، ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شــده به مساحت 886/50 مترمربع در 
قســمتی از پلاک شــماره فرعی از 2118 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از احمد 

بادی و غضنفر بادی صفحه 73 دفتر 218 . )م الف 17070 (
6-رای شماره 140160330002019095 پرونده کلاسه 

1392114430002004762 داود بادی فرزند ابوالقاسم، ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شــده به مساحت 2197/91 مترمربع 
در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 2118 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 215 دفتر 
8 بمیزان 1/5 دانگ و الباقی مبایعه نامه عادی از حاج اســماعیل افسر. 

)م الف 17072 (
که مورد تایید قرار گرفته و از آنجایی که مقرر گردیده پس از نشر آگهی 
و انقضای مورد مقرر ســند مالکیت رســمی صادر گردد با توجه به عدم 
دسترســی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
تا چنانچه اشــخاص ذینفع اعتراضی داشته باشــند ظرف مدت 2 ماه از 
تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه 
دو قم تســلیم و رســید آن را اخذ و ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواســت خود را به مرجع 
قضایی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح 
است که صدور ســند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/03/01
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/03/17

عباس پور حسنی حجت آبادی – رئیس ثبت اسناد و املاک
منطقه دو قم

آگهی مفقودی
برگ ســبز سواری سمند ایکس7 به رنگ نقره ای متالیک مدل 
1381 به شــماره موتور 32908107251 و شــماره شاسی 
0081207121 و شماره پلاک ایران 64-652ب18 به مالکیت 

محمود واحدیان اردکانی مفقود گردیده و فاقد اعتبار می باشد.
یزد



مرحبا: بانک های قرض الحسنه تفکر بانکداری 
اسلامی را زنده می کنند

»غلامرضا مرحبا« گفت: قرض الحسنه مفهوم اصلی بانکداری اسلامی 
اســت و بانک های قرض الحســنه می توانند تفکر بانکداری اسلامی را 

زنده کنند.
به گزارش روابط عمومی و امور مشتریان بانک قرض الحسنه مهر ایران، 
»غلامرضا مرحبا« سخنگوی کمیســیون اقتصادی مجلس با تأکید بر 
اینکه هدف از اســلامی کردن بانک ها، فاصله گرفتــن از عملیات پولی 
و مالی مســئله دار بود، گفت: قانون بانکداری اسلامی از این جنبه مورد 
توجه قرار دارد که ربا در آن حذف می شــود و بانکداری بدون ربا نامیده 

می شود که بعد از انقلاب اسلامی در دهه ۱۳۶۰ تصویب شد.
مرحبا با یادآوری اینکه بحث بانکداری اســلامی بــار دیگر در مجلس 
نهم مطرح شــد گفت: در مجلس نهم نیز این قانون به جایی نرسید، اما 
در مجلس یازدهم کمیته ای تشکیل شــد و این بحث را پیش برد که در 
صحن علنی مجلس بررسی و تصویب شــد و پس از رد و بدل شدن بین 

مجلس و شورای نگهبان، در انتظار اجرای آن هستیم.
وی در پاســخ به اینکه تشــکیل بانک های قرض الحســنه تا چه اندازه 
می توانــد در محقــق کردن بانکــداری اســلامی موثر باشــد گفت: 
قرض الحســنه مفهوم اصلــی بانکداری اســلامی اســت و بانک های 

قرض الحسنه می توانند تفکر بانکداری اسلامی را زنده کنند.
سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس با اشاره به اینکه امروزه بسیاری 
از مردم به دلیل بیماری و مشکلات جدی تر، نیازمند دریافت تسهیلات 
هســتند، گفت: تصور اینکه فردی برای درمان آن هم در شــرایط بین 
مرگ و زندگی ناچار باشد تســهیلاتی با بهره سنگین دریافت کند، هم 
غیر انسانی و هم ناامیدکننده است. به همین دلیل باید بانک هایی برای 

پرداخت تسهیلات قرض الحسنه وجود داشته باشند.
وی در همین رابطــه افزود: باید شــرایطی ایجاد کرد کــه نیازمندان 
بتوانند تســهیلات فوری را با بهترین شــرایط و در ســریعترین زمان 

ممکن دریافت کنند.
مرحبا در مصاحبه با پول نیوز در پاســخ به اینکه بانک قرض الحســنه 
مهر ایران با سرمایه چندین بانک تعریف شــده و بدون دریافت بهره به 
مردم تسهیلات می دهد، گفت: این اقدام خوبی است و چنانچه بانک ها 
نمی توانند یا سیاستشــان اجازه پرداخت تســهیلات قرض الحسنه را 
نمی دهد، بهتر اســت با این روش، بانکی را با محوریت قرض الحســنه 

فعال کنند.

افزایش همت و توان و داشتن امید باعث تعالی 
خواهد شد 

مراسم جشــنی به مناســبت میلاد پر برکت 
ثامن الحجج علی بن موســی الرضــا با حضور 
مدیرعامل موسســه اعتباری ملل،مدیرعامل 
وهیئت مدیره وکارکنان شرکت فام برگزارشد. 
در این مراسم مدیرعامل موسسه اعتباری ملل 
ضمن تبریک ولادت علی بن موسی الرضا )ع( و 
دهه کرامت گفت : حضرت رضا )ع( ولی نعمت 
ما هستند و کمک و یاری حضرت در تمام مراحل این مجموعه مشهود 
و معلوم بوده و قطعا بدون حســن نظر حضرت محال بود به این جایگاه 
برسیم. ایشان در ادامه ضمن تشکر از همکاران به واسطه ارائه خدمات 
ارزنده به هموطنان عزیزمان ، فعالیت انها را بسیار ارزشمند دانستند و 
افزود جهان امروز جهان پیشرفت تکنولوژی است که بسیار شتابان به 
پیش می رودمحصولات جدیدی به صورت روزانــه رونمایی و اختراع 
می شوند. با توسعه فناوری سفرهای شــهری کم و میزان آلاینده ها نیز 
کاســته می شــود این عمل باعث کاهش هدررفت انرژی خواهد شد و 
مردم از این عمل بهره های زیادی خواهند برد ایشــان در ادامه با ذکر 
حدیثی از امام موسی کاظم)ع( که فرمودند از فرصت ها استفاده کنید 
اظهار داشــت ما نیز باید از عمر خود به درستی استفاده کنیم و به مردم 
عزیز بهترین خدمات را ارائه نماییم. همانطوری کــه امام رضا )ع( نیز 
می فرمایند: اگر شما کاری کنید که یک نفر را خوشحال و مسرور شود 
خداوند برای شما حسنه می نویسد و عذاب را از آن فرد دور می کند شما 
نیز باید با کار خود دیگران را شاد کنید و اگر از مشکلات مردم دردی را 
دوا کنید و اشتغال را توسعه دهید خداوند قطعاً اجر فراوانی به عمل شما 
خواهد داد ایشــان امید را باعث حرکت دانســت و گفت ناامید نباشید 
چرا که ناامیدی کار شیطان است و بشــر با امید پیشرفت می کند مدیر 
عامل موسسه در ادامه افزود :به گونه ای عمل کنید که خدمات موسسه 
به صورت روان و ساده در دســترس همگان باشد و مردم کمتر به شعب 
مراجعه کنند و خدمات خود را با تکنولوژی و خدمات اینترنتی دریافت 
کنند ایشــان در پایان گفت هنوز فضا برای کار زیاد هست و می توانیم 
موسســه را به جایگاه بهتری درنظام بانکی برســانیم موسســه دست 
شما کارکنان صدیق ،کوشا و متعهد امانت اســت و باید این امانت را به 

آیندگان بسپاریم از این امانت به خوبی پرستاری کنید.

با حضور 84 درصد سهامداران
 مجمع عمومی عادی سالانه بیمه پارسیان

 برگزار شد
مجمع عمومی عادی ســالانه بیمه پارســیان 
صبح روز پنجشــنبه مــورخ  ۱۴۰2/۳/۱۱با 
حضور نزدیــک به 8۴درصد ســهامداران این 

شرکت برگزار شد.
به گــزارش روابــط عمومی بیمه پارســیان؛ 
مجمع عمومی عادی ســالانه جهت بررسی و 
تصویب صورت های مالی سال مالی منتهی به  
۱۴۰۱/۱2/2۹با حضور 8۴ درصد از سهامداران، هیأت رییسه مجمع، 
ناظرین، نماینده بیمه مرکزی، حســابرس و نماینده سازمان بورس و 
اوراق بهادار و حســابرس قانونی شــرکت به صورت حضوری و آنلاین 

برگزار شد.
بر اساس این گزارش در ابتدای جلســه هادی اویارحسین نایب رئیس 
هیأت مدیره و مدیرعامل بیمه پارســیان ضمن تبریک بیست سالگی 
این شــرکت و قدردانی از تلاش های کارکنان و همراهی ســهامدارن 
به تشریح عملکرد این شرکت در ســال مالی منتهی به ۱۴۰۱/۱2/2۹ 
پرداخت و ضمن ارایه روند رشــد شرکت در ســال های اخیر به اهداف 
شرکت در جهت افزایش ســرمایه گذاری، سودآوری و تحول دیجیتال 
و بهبود فرآیندها و روند رو به رشــد و توانگری شــرکت اشــاره نمود و 
در پایان ابراز امیــدواری کرد با حمایت ســهامداران و تلاش مضاعف 
کارکنان، شــرکت بیمه پارســیان همچنان در صنعت بیمه کشور به 

عنوان یکی از توانمندترین شرکت ها، جایگاه خود را ارتقا بخشد.
در ادامه جلسه گزارش حسابرس و بازرس قانونی به استماع سهامداران 
رسید و به سوالات مطرح شده سهامداران پاسخ داده شد. در پایان مجمع 
عمومی عادی ســالانه ضمن تصویب صورتهای مالی، ۱۵۰ ریال ســود 
نقدی به سهامداران تقســیم، که با توجه به مبلغ کل سود شرکت مابقی 
آن جهت افزایش سرمایه شــرکت منظور شد. همچنین موسسه تدوین 
و همکاران به عنوان حسابرس مســتقل و بازرس قانونی اصلی و موسسه 
هوشیار ممیز به عنوان حســابرس و بازرس قانونی علی البدل و روزنامه 
اطلاعات به عنوان روزنامه کثیرالانتشار انتخاب شدند و مبلغ ۱۵ میلیارد 
ریال نیز به عنوان بودجه در اختیار هیأت مدیره جهت فعالیت در راستای 
توسعه مسئولیت های اجتماعی به تصویب سهامداران شرکت رسید.                                                                                                   

افزایش قیمت نفت پس از نشست اوپک پلاس
بازار نفت روز گذشته شاهد یکی از افزایش  قیمت های کوتاه مدت نفت 

پس از نشست اوپک پلاس بود.
به گزارش وبگاه اویل پرایس، اعلام کاهش تولید حدود 8۰۰ هزار بشکه 
در روز از سوی اوپک پلاس )کشــورهای صادرکننده نفت اوپک و غیر 
اوپک(، بهای نفت خام برنت و وِســت تگــزاس اینترمیدیتِ را اندکی 
افزایش داد؛ اما تا صبح روز سه شنبه، افزایش متوقف شد و قیمت هر دو 

شاخص  قیمت گذاری نفت کاهش یافت.
در زمان انتشار این خبر، نفت خام برنت بشکه ای 7۶.۵2 دلار معامله 
و وِست تگزاس اینترمیدیتِ بشــکه ای 7۱.۹۳ دلار معامله می شد که 
در مقایســه با روز گذشــته، قیمت هر دو، کمتر از نیم درصد کاهش 

داشت.
در زمان برگزاری نشست دوشــنبه اوپک پلاس، بهای نفت خام برنت 
بشکه ای حدود 2.۶۰ دلار و وِست تگزاس اینترمیدیتِ بشکه ای بیش از 

۳ دلار افزایش یافت.
به نظر می رســد که معامله گران متوجه اهمیت هر گونه کاهش بیشتر 
تولید نفت از ســوی اوپک پلاس نشــده اند و نگرانی دربــاره وضعیت 

اقتصاد جهانی همچنان پابرجا است.
عربستان سعودی روز یکشــنبه اعلام کرد که کاهش داوطلبانه تولید 
یک میلیون بشــکه نفت در روز را اعِمال خواهد کرد؛ اما امارات متحده 
عربی اجــازه دارد تولید خود را حدود 2۰۰ هزار بشــکه در روز افزایش 

دهد.

توسط وزارت نیرو
برنامه تامین برق صنایع در تابستان امسال 

اعلام شد
 برنامــه تأمین بــرق صنایع در ایام اوج بار شــبکه بر اســاس اطلاعیه 
مشــترک بین وزارتخانه های نیــرو و صمت در خصــوص تأمین برق 
صنایع در تابستان ۱۴۰2 اعلام شد که بر اساس آن برق مورد نیاز بیش 
از ۹۰ درصد واحدهای صنعتی و تولیدی کشور، بدون هیچ محدودیتی 

تأمین خواهد شد.
به گزارش وزارت نیرو، برنامه تأمین برق صنایع کشور در تابستان سال 
جاری باهدف تولید حداکثری در ســال رشــد تولید و با درنظرگرفتن 
محدودیت های فنــی صنایع و ملاحظات کنترل بــازار محصولات در 
طی جلسه های متعدد کارشناســی بین وزارتخانه های صمت و نیرو و 
همچنین بهره گیری از تجربه ســال گذشته به شرح ذیل تدوین و ابلاغ 

می شود.
گروه الف( برق مورد نیاز همه واحدهای صنعتی کوچک و واحدهای 
صنفی- صنعتی به ویژه کارگاه هــای تولیدی کوچک که بیش از ۹۰ 
درصد کل واحدهای صنعتی و تولیدی کشــور )حــدود ۵8۰ هزار 
واحد صنعتی( را شــامل می شــود، بدون هیــچ محدودیتی تأمین 

خواهد شد.

گروه ب( برق موردنیاز واحدهای صنعتی مســتقر در شــهرک های 
صنعتی و واحدهای صنعتی خارج از شــهرک های صنعتی با دیماند 
بیش از ۵۰۰ کیلووات نیز از 2۰ خرداد تا ۱7 شــهریور در شش و نیم 
روز هفته به طور کامل تأمین خواهد شــد و صرفاً نصف روز در هفته و 
از ســاعت ۱۱ تا 2۳ در برنامه های مدیریت مصرف مشارکت خواهند 

کرد.
امکان جبران محدودیت ایــن نصف روز و تولیــد حداکثری برای این 
واحدها در سایر ایام هفته )شــش روز و نیم( با جابه جایی ساعات کاری 
حتی به صورت شبانه روزی باتوجه به برنامه ریزی صورت گرفته، فراهم 

شده است.
گروه ج( برق موردنیاز صنایع بزرگ )حدود ۳۰۰ واحد صنعتی( مطابق 
برنامــه مدیریت مصرف ابلاغــی وزارت نیــرو و وزارت صمت در دوره 

تعیین شده تأمین می شود.
مشــارکت این واحدها از طریق جابه جایی بخشــی از بار مصرفی آنها 
از ســاعت اوج به ســاعت غیر اوج و نیز مدیریت زمــان بهره برداری از 
تجهیزات وابســته به انرژی در برنامه های مدیریــت مصرف بوده و در 
ســایر زمان های دوره تابســتان، انرژی موردنیاز ایــن واحدها به طور 

حداکثری تأمین می شود.
انرژی موردنیاز صنایع مهم مانند سیمان نیز متناسب با نیاز تولید آنها 
در این دوره و در طول شــبانه روز تأمین می شود.برنامه تفصیلی تأمین 
برق صنایع مشــمول گروه های ب و ج در جداول مشــخص توسط دو 

وزارتخانه نیرو و صمت ابلاغ شد.
امید است با اجرای منظم و سراســری این برنامه که حاصل مطالعات 
گسترده و به کارگیری روش های علمی و تجربیات خبرگان صنعت برق 
و بخش صنعت کشور اســت، بتوانیم انرژی موردنیاز صنایع را بیش از 

سال گذشته تأمین کنیم.
بدیهی اســت که تأمین برق صنایــع در صورت بروز مشــکلات فنی، 

حوادث غیرمترقبه و بلایای طبیعی از این قاعده مستثنی خواهد بود.
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سخنگوی سازمان امور مالیاتی کشور:

ایرادات مجمع تشخیص مصلحت درباره مالیات 
بر سوداگری کارشناسی نیست

خریدار  ســخنگوی ســازمان امــور مالیاتی 
کشــور گفت: ایــرادات هیــات عالــی نظارت 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام دربــاره مالیات 
بر ســوداگری کارشناســی و اقتصادی نیســت 
و کارکــرد و اثربخشــی این طرح را کــم کرده و 
جذابیت سوداگری و سفته بازی را از بین نمی برد.

» مهدی موحد بک نظــر« در گفت وگــو با ایرنا 
درباره ایرادات گرفته شــده به طــرح مالیات بر 
عایدی سرمایه، اظهار داشت: مجمع هیات عالی 
نظــارت مجمع تشــخیص مصلحت نظــام این 
وظیفه را دارد کــه قواعد طرح هــا و مصوبه های 
مجلــس را از لحــاظ مطابقــت یــا مغایــرت با 
سیاست های کلی ابلاغ شــده مورد ارزیابی قرار 

دهد.
وی افزود: در جلســه اخیر هیــات عالی نظارت 
که در خصوص مالیــات بر عایدی بــود 2 مورد 
مغایرت اعلام شد که یکی از آنها عدم تعدیل تورم 
در محاسبه مالیات بر عایدی ســرمایه و دیگری 

اعمال این مالیات در مناطق آزاد بود.
سخنگوی ســازمان امور مالیاتی عنوان کرد: این 
هیات، طرح مالیات بر عایــدی کالاها و دارایی ها 
را در سه سال اول خلاف بند چهارم سیاست های 
کلی برنامه هفتم عنوان کرده است، به این معنی 
که اگر کسی مشــمول مالیات بر عایدی سرمایه 
باشــد و بخواهد کالایی را که کمتر از ســه سال 
تملک کرده باشــد، را بفروشد مشــمول تعدیل 

تورم نخواهد شد و طرح مالیات بر عایدی سرمایه 
را در ایــن موضوع خلاف عدالــت مالیاتی عنوان 

کرده است.
وی با انتقــاد از معافیت مالیاتــی در مناطق آزاد، 
گفت: در ماده ۱2 مصوبه مالیات بر عایدی سرمایه 
آمده اســت که اشــخاص »غیر تجاری« در کلیه 
مناطق آزاد مشــمول مالیات بر عایدی ســرمایه 
خواهند شد، اعضای هیات عالی نظارت بر این باور 
هســتند که مالیات بر عایدی سرمایه حتی برای 
اشخاص غیر تجاری نباید مشــمول باشد. یعنی 
کسی که خرید و فروش انجام می دهد باید معاف 

از مالیات بر عایدی باشد.
موحد بک نظر تاکید کرد: این 2 مورد نکته ای بود 
که از ســوی هیات عالی نظارت مجمع تشخیص 
مصلحت طرح و با بند ۱۱ سیاســت های اقتصاد 
مقاومتی که حمایــت از فعالیت های تولیدی در 

مناطق آزاد است، مغایر عنوان شده است.
این مقام مسوول عنوان کرد: سازمان امور مالیاتی 
منکر حمایت از تولید نیستی این موضوع مالیات 
بر عایدی سرمایه در مورد افراد تجاری گفته نشده 
اســت آنها اگر بخواهند فعالیتی انجــام دهند، 

مشمول مالیات های خاص قبلی خواهند شد.
ســخنگوی ســازمان امــور مالیاتــی کشــور 
خاطرنشــان کرد: هر 2 مورد مطرح شده به نظر 
ما اثربخشــی و کارایی طرح مالیــات بر عایدی 
را کاهش می دهد، اگــر تورم را تعدیــل کنیم با 

توجه به نرخ ماده ۱۳۱ کــه در قانون مورد توجه 
قرار گرفته اســت، این تعدیل تورمــی به معنای 

جذابیت سوداگری و سفته بازی است.
وی تاکید کرد: اگر مناطق آزاد مشــمول معافیت 
مالیات بر عایدی سرمایه شــوند فضایی به وجود 
می آید که سفته بازی و ســوداگری در آنجا برای 

افراد غیر تجاری رخ می دهد.
موحد بک نظر بــا بیان اینکــه مخالف ایرادهای 
طرح مالیات بر عایدی ســرمایه هســتیم گفت: 
از نظر بنده، این ایرادات کارشناسی و اقتصادی 
نیســت، باید دید کــه در مجلس چــه تدبیری 

اتخاذ می شود.
سخنگوی ســازمان امور مالیاتی کشــور با اشاره 
به اینکه طرح مالیات بر عایدی ســرمایه مشمول 
تعداد کمی از جامعه و حدود ۵ درصد است گفت: 
بسیاری از خانوارها خودرو ندارند همچنین بیش 
از ۵۰ درصد از افراد جامعه، ملک مسکونی ندارد 
کســانی که ملک دارند یک مورد و برای استفاده 
شخصی است در غیر این صورت کسانی که بیش 
از یک واحد ملــک و یا خودرو دارند برای ســفته 

بازی است.
وی گفت: همچنیــن افراد کمی هســتند که در 
قالب شــخص غیر تجاری معاملات تجاری انجام 
می دهند که باید جلوی آنها گرفته شــود هر چند 
بخش قابــل توجهی از میزان حجــم نقدینگی را 

شامل می شود.

خریدار  مدیرعامل پســت بانک ایران با تاکید 
بر اینکه انجام برخی کارها هزینه نیســت و جلب 
رضایت مشــتریان و ذی نفعان خدمت  رسانی به 
آنان مهمترین هدف بانک اســت، گفت: ما اعتقاد 
داریم اینگونــه نگرش ها باید فرهنگ ســازی و 
اشــاعه داده شــود و برای تغییر دیدگاه ها باید از 
خودمان شروع کنیم و به مشــتریان خود احترام 
بگذاریم تا بتوانیم ســهم بانک را از جامعه هدف 

افزایش دهیم.
به گــزارش اداره کل روابط عمومی پســت بانک 
ایران، بهزاد شــیری در جلســه شــورای اداری 
مدیریت شــعب اســتان گلســتان که عصر روز 
پنجشنبه ۱۱ خرداد برگزار شد، با اشاره بر حفظ 
و ضرورت ارتباط بین مشــتریان، روسای شعب 
و مســئولین باجه های بانکی روســتایی، افزود: 
بانــک در حوزه ارتباطــات و فنــاوری اطلاعات 
بسیار خوب عمل کرده اســت و انتظار می رود از 
طرح های ویژه بانک مانند سفیران برای باجه های 
بانکی روستایی هم هدفمند عمل کنیم و همواره 
دغدغه ارائه خدمت به مشــتربان را داشته باشیم 
و از ظرفیت و توانمندی هــای موجود بانک برای 

توسعه کمی، کیفی و ارتقا خدمات استفاده کنیم.
وی با اشــاره به اینکه باجه های بانکی روســتایی 
اســتعدادهای نهفته بانک هســتند، ادامه داد: 
امروز تلاش و کوشــش این بانک به ثمر نشسته و 
همکاری باجه های بانکی روستایی در کنار شعب 
بانک برکات ارزنده ای به زندگی مشــتریان بانک 

در مناطق کم برخوردار به همراه داشته است.
مدیرعامل بانک با بیان اینکه دارایی بانک از ۱۴.۵ 
هزار میلیارد تومان بــه 8۱.۵ هزار میلیارد تومان 
رسیده است، خاطرنشــان کرد: بر اساس آمارها 
میزان ســپرده  گذاری مشــتریان از هشت هزار 
میلیارد تومان به 8۰ هزار میلیارد تومان رســیده 
و میزان نقدینگی و منابع هم باید کماکان رشــد 
داشته باشــد و تحقق این اهداف نیازمند برنامه 
ریزی، تلاش و همسویی همکاران با سیاست ها و 

برنامه های بانک است.
شیری با تاکید بر اینکه انجام برخی کارها هزینه 
نیســت و جلب رضایت مشــتریان و ذی نفعان 
خدمت  رســانی به آنان مهمترین هــدف بانک 
اســت، افزود: ما اعتقاد داریــم اینگونه نگرش ها 
باید فرهنگ ســازی و اشــاعه داده شــود و برای 

تغییر دیدگاه ها باید از خودمان شــروع کنیم و به 
مشــتریان خود احترام بگذاریم تا بتوانیم ســهم 

بانک را از جامعه هدف افزایش دهیم.
بالاترین مقام اجرایــی بانک با بیــان اینکه باید 
بتوانیم بــا انجام وظایف خود بانــک را مدیریت و 
رهبری کنیم، تصریح کرد: نظــارت بر باجه های 
بانکی روستایی، سیاســت گذاری و برنامه ریزی 
می خواهد و باید به طور مستمر بر روند فعالیت ها 
و انجام به موقــع برنامه ها نظارت کافی داشــته 
باشید.بر اســاس این گزارش، شــیری علاوه بر 
حضوردردومین رویداد به وقت شما که با حضور 
7۰ نفز از مســئولین باجه های بانکی روســتایی 
این استان برگزار شــد، به صورت سر زده از شعبه 
شهرســتان علی آباد کتــول، باجه هــای بانکی 
روســتای مازیاران شهرستان آزادشــهر و نصر 
آباد شهرستان گرگان بازدید کرد و وضعیت آنها 
را در بخش هــای منابع و مصــارف، پرونده های 
تســهیلاتی، تعــداد و مبلغ صــدور ضمانتنامه، 
مطالبات، حســاب های جــاری، خدمات چک و 
سایر شــاخص های بانکی را مورد بررسی قرار داد 

و رهنمودهای لازم را ارائه کرد.

بیمه

رییس کل بیمه مرکــزی با بیان 
اینکه صنعت بیمه ســال گذشته 
۵۰ درصد رشــد داشــت، گفت: 
2۶ میلیون و ۵۰۰ هزار وســیله 
نقلیه تحت پوشش بیمه شخص 
ثالث قــرار گرفتند کــه 2۰ هزار 
میلیــارد تومان ارزش پوشــش 
ریسک آن بود. »مجید بهزادپور« 
نمایشــگاه  پانزدهمیــن  در 
صنعــت مالــی اظهار داشــت: 
ســرمایه گذاری جز اصلی رشد و 
توسعه کشور است و در بازارهای 
بیمه، بانک و بورس باید سه اصل 
کارآمدی، ســلامت و شــفافیت 
مدنظر قرار گیرد. این ســه بازار 
باید هماهنگ باشــند و همکاری 

تنگاتنگی با هم داشته باشند
وی بیــان کــرد: پانزدهمیــن 

نمایشگاه صنعت مالی 
در بحــث همــکاری 
ســه بازار بیمه، بانک و 

سرمایه کمک می کند.
رییس کل بیمه با ارایه 
آمارهای گفت: صنعت 
بیمه سال گذشته ۵۰ 

درصد رشد داشت که 7۰ درصد 
آن مربــوط به بخــش خصوصی 

بود.
بهزادپور افزود: ســال گذشــته 
خســارت پرداختــی ۵۵ درصد 
رشــد داشــت، همچنیــن 2۶ 
میلیون و ۵۰۰ هزار وسیله نقلیه 
تحت پوشش بیمه شخص ثالث 
قرار گرفتند که 2۰ هزار میلیارد 
تومان ارزش پوشــش ریسک آن 
بود.رییــس کل بیمــه مرکزی 

اظهــار کرد: در ســال 
۱۴۰۱ نزدیک به چهار 
میلیــون و 8۰۰ هزار 
وسیله نقلیه با ریسک 
میلیــارد  هــزار   ۱.۵
تومان بیمه شدند و در 
بحث بیمــه درمان ۱7 
درصد رشد را شــاهد بودیم و 2۰ 
میلیون نفر تحت پوشــش بیمه 

درمان بود.
وی ادامه داد: ســال گذشته ۳۰ 
میلیون نفر تحت پوشــش بیمه 
زندگی قرار داشت و در مقایسه با 
سال قبل از آن هفت درصد رشد 
داشــت و در بازه زمانی ذکر شده 
۳۶ میلیــون نفر تحت پوشــش 
بیمه حوادث قــرار گرفتند و در 
بحث پوشــش صندوق حوادث 

طبیعی ســاختمان 2۶ میلیون و 
۵۰۰ هزار واحد مســکونی تخت 
پوشــش این بیمه قــرار گرفتند 
و در پایان باید بگویم که ســرانه 

بیمه نامه ۱۰ درصد رشد داشت.
بهزادپور تاکید کرد: صنعت بیمه 
و ســرمایه گذاری به هم وابسته 
اســت و موضوع بیمه زندگی به 
منظور جمع آوری پس اندازهای 
خرد و هدایت آن به بخش تولید 

باید بیشتر مورد توجه قرار گیرد.
وی با اشــاره به اهمیــت معرفی 
اوراق بهــادار بیمــه گفــت: در 
دنیا ۳7 میلیــارد دلار به صورت 
سررسید نشده وجود دارد که در 
داخل کشور به آن توجهی نشده 
که در نظر داریــم در این زمینه 

ورود کنیم.

۲۶.۵ میلیون وسیله نقلیه سال گذشته تحت پوشش بیمه شخص ثالث قرار گرفت
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